
ACTA NÚM.  2023000011  DEL PLE DE L'AJUNTAMENT CORRESPONENT A LA SESSIÓ 
ORDINÀRIA DEL DIA 28  DE SETEMBRE DE 2023. 
 
 
A Montcada i Reixac, el dia 28 de setembre de 2023, a dos quarts de set de la tarda, a la sala de 
sessions de l’Ajuntament, situat a l’edifici Casa de la Vila, al carrer Major núm. 32, es reuneixen 
sota la presidència del Sr. Alcalde els membres de la Corporació, per tal de celebrar sessió 
ordinària. 
 
Hi assisteixen: 
Nom        Càrrec  Grup 
BARTOLOMÉ EGEA SABATÉ    Alcalde PSC-CP 
ENCARNACIÓN LÓPEZ SOLA    Regidora PSC-CP 
ALBERT CARANDELL LUQUE    Regidor PSC-CP 
DAMARIS SANCHEZ DURAN    Regidora PSC-CP 
ANDREU IRUELA ESCUDERO    Regidor PSC-CP 
ADORACIÓN ALCALA PUERTA    Regidora PSC-CP 
CARLES VILALTA BALART     Regidor PSC-CP 
LAURA CAMPOS FERRER     Regidora ECPMIR-C 
MARÍA DEL MAR SEMPERE MATINEZ   Regidora ECPMIR-C 
JESSICA SEGOVIA ALVAREZ    Regidora ECPMIR-C 
JUAN CARLOS DE LA TORRE VILLARINO  Regidor ECPMIR-C 
JOSÉ MARIA RODRÍGUEZ TORREGROSA  Regidor ECPMIR-C 
JORDI SÁNCHEZ ESCRIGAS    Regidor ERC-AM 
JUDIT RODRIGUEZ MORENO    Regidora  ERC-AM 
GERARD GARRIDO GUTIERREZ    Regidor ERC-AM 
LAURA TORT SAEZ      Regidora ERC-AM 
DAVID ZAMBRANA LORENZO    Regidor PP 
RAFAEL RUIZ LOPEZ     Regidor VIVIMIR 
ANABEL MORENO SORIA     Regidora VIVIMIR 
SANTIAGO HERNÁNDEZ GURRI    Regidor VOX 
 
Excusa l’assistència: 
LAIA LOPEZ VILALTA     Regidora PP 
 
Es troben presents: 
Secretària: 
Sra. Maria José López Pallarès 
Interventor: 
Sr. David Magriñá Estivill 
 
Desenvolupament de la sessió: 
 
Amb caràcter previ a l’inici de la sessió, el Sr. Alcalde dona la paraula a la regidora Sra. Alcalá, la 
qual expressa el següent: Com a equip de govern recollim la petició feta a la passada sessió del 
Ple per “Vestits vermells” de fer un minut de silenci per les víctimes de violència de gènere a cada 
Ple, que desgraciadament és una lacra que sembla que continua i no té fi. 
 
El Ple fa un minut de silenci, i un cop transcorregut, s’inicia la sessió. 
 
ORDRE DEL DIA 
 
1. QÜESTIONS PRÈVIES 
 



1.1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 2023000010 DE 20 DE JULIOL DE 2023. 
 
S'aprova per unanimitat l’acta núm. 2023000010 de 20 de juliol de 2023 per unanimitat, amb el vot 
a favor dels 20 membres assistents a la sessió dels 21 que formen la Corporació municipal. 

1.2 DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDIA DES DEL DECRET 
1802/2023 DE 10 DE JULIOL DE 2023, FINS EL DECRET NÚM. 2239/2023, DE 18 DE 
SETEMBRE DE 2023. 
 
En compliment del que disposa l’article 42 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim 
Jurídic de les entitats locals, aprovat per Reial Decret 2568, de 28 de novembre de 1986, hom 
dóna compte dels decrets dictats per l’Alcaldia, des del núm. 20230001802, de data 10 de juliol de 
2023, fins el núm. 2023002239, de 18 de setembre de 2023. 
 
2. ASSUMPTES DE L'ÀREA ECONÒMICA 
 
2.1 APROVACIÓ D'EXPEDIENTS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT DINTRE DEL PRESSUPOST 
2023. 

La Sra. López, presidenta de l‟Àrea Econòmica i Recursos Humans, explica les propostes: 
Donaríem pas a l‟aprovació de l‟expedient de modificació, n‟hi ha tres modificacions en 
aquest punt 2.1. Tenim la modificació de crèdit 78/2003 que és la modificació 
pressupostària del suplement de crèdit de Serveis Socials a Informàtica, per la gestió dels 
expedients de la llei d‟autonomia personal i dependència. Serveis Socials compta amb un 
programa d‟informàtica Jade i aquest programa requereix d‟un hosting. Donem de baixa 
de crèdit de despeses diverses a Serveis Socials per un import de 5.628,44€ i es dona 
d‟alta de crèdit per suplement de serveis externs tecnològics pel mateix import.  
Passaríem a la modificació 81/2003-MC. És una modificació pressupostària per suplement 
de crèdit finançat amb romanents en relació a l‟aportació extraordinària del 9% de la AMB 
del 2022. Finançament, romanent de tresoreria, per despeses generals per import de 
17.572,75€. Suplement de crèdit de la partida de despeses “aportació serveis 
mancomunats PMT” per import de 17.572,75€.  
Passaríem a la tercera i última modificació, que seria la 82/2023-MC. Aquesta partida es 
va dotar de la modificació de crèdit del 36/2023 amb romanents, deixant-se de dotar la 
partida d‟electricitat Aqua. Per això es proposa la modificació de crèdit per crèdit 
extraordinari. Es dona de baixa d‟electricitat Via Pública i Espais exteriors per import de 
82.814,17€ i es dona d‟alta electricitat Aqua pel mateix import. I aquestes serien les tres 
modificacions de crèdit que portaríem a aquest punt.  
 
El Sr. Garrido, regidor del grup municipal ERC-AM, intervé: El nostre vot serà favorable. 
Entenem que són unes modificacions necessàries pel servei, tant pel que és el Jade, 
també pel que és la part de subvenció estatal com a compensació a l‟Àrea Metropolitana, i 
també pel que fa a la modificació de crèdit de l‟Aqua, que sí que és veritat que és una 
correcció d‟errada pel que fa a la partida d‟electricitat i per tant, entenc que s‟ha fet en la 
partida d‟electricitat d‟Aqua per tal de tenir un millor control i millor vigilància amb el que 
són els costos i també per no deixar de pagar les factures d‟electricitat de cara al servei 
de l‟Aqua. Gràcies. 
 
La Sra. Campos, portaveu del grup municipal ECPMIR, expressa: Nosaltres votarem 
també a favor, però la Sra. Sempere volia fer un petit comentari. 
 



La Sra. Sempere, portaveu suplent 1a del grup municipal ECPMIR, indica: Respecte el 
programa Jade, dir que des d‟Informàtica estaria bé tenir en compte alguna partida per 
imprevistos, per tal que no passi com ara mateix que, tot i que des de Serveis Socials 
tenim una partida d‟imprevistos d‟on s‟han tret d‟allà els 6.000€, estaria molt bé no haver 
de tocar el pressupost de Serveis Socials, que sigui finalista per a altres projectes, i en 
canvi que pugui sortir de la partida d‟informàtica. 
 
La Sra. López conclou: Només, agrair el sentit del vot i prenem nota.  
 

2.1.A Modificació de crèdit 78/2023/MC 
 
Vist l’informe signat conjuntament d’una part per la Cap de Serveis Socials i d’altra, per  les 
Regidores de Serveis Socials i la de Serveis Econòmics, en el que es fa constar que: 

AMBAR INFORMÀTICA SL proveeix l’Ajuntament de Montcada i Reixac, i en concret els Serveis 
Socials, amb el programa informàtic JADE, per a la gestió dels expedients de la Llei de 
l’Autonomia Personal i la Dependència.  

Aquest programa requereix d’un Hosting, que ha estat servit per l’empresa QUIPIAM des de l’any 
2017.  

El servei de QUIPAM ha estat realitzat correctament però presenta factures pendents dels 
períodes de  juny a desembre de 2017 i les quotes anuals de 2018 a 2023 per un import total de 
5.628,44 € (factura ServCloud v1 de data 17/05/2023 adjunta). 

El servei d’informàtica vol tramitar un contracte menor per a poder tramitar el pagament però que 
no disposa de crèdit suficient. 

El servei de Serveis Socials pot dotar de crèdit la partida d’ Informàtica amb baixa de la 
“411/23100/22699 – Despeses diverses serveis socials atencions socials” sense que pertorbació 
del mateix. 
 
Atès l’article 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat pel RDL 
2/2004 de 5 març i els articles 34 a 38 del RD 500/1990 de 20 d’abril pel qual es desenvolupa el 
Capítol primer del Títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes 
Locals, en matèria de pressupost.  
 
Tenint en compte el que disposa la Base d’Execució 8a del Pressupost de l’any en curs. 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Econòmica i de Recursos Humans  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i de Recursos Humans   elebrada el dia 22 de setembre 
de 2023. 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 20 membres assistents a la sessió dels 21 
que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar l’expedient 78/20223-MC de modificació de crèdit per suplement finançat amb 
baixa de crèdits que s’estimen reduïbles sense pertorbació del respectiu servei: 
 
FINANÇAMENT: Baixa per baixa de crèdits 

Partida de despesa Descripció Import 

411/23100/22699 
Despeses diverses serveis socials atencions 
socials 5.628,44€ 

TOTAL  per baixes de crèdit 5.628,44€ 

 



ALTA DE CRÈDITS per suplement 
 

Aplicació Descripció Import 

303/92600/22706 Serveis externs tecnològics 5.628,44€  

TOTAL  pressupost despeses 5.628,44€ 

 
SEGON. Sotmetre la modificació de crèdit a informació pública pel termini de 15 dies hàbils 
mitjançant un anunci que s’ha de publicar al BOP i al tauler d’anuncis de la seu  electrònica de 
l’Ajuntament, perquè qualsevol persona interessada pugui presentar les reclamacions i 
suggeriments que consideri oportuns. I en cas de no presentar-se cap reclamació ni suggeriment, 
l’expedient quedarà aprovat definitivament sense necessitat d’un nou acord. 
 
2.1.B Modificació de crèdit 81/2023/MC 
 
Montcada i Reixac forma part dels 36 municipis que formen l’Àrea Metropolitana de Barcelona 
(AMB) i el seu Ajuntament finança anualment a l’AMB amb el 9% de la participació del municipi en 
els tributs de l’Estat (PMTE). 
 
Vista la  notificació del Ministeri d’Hisenda i Funció  Pública (MHiFP) notificada a l’Ajuntament en 
data 28 de març de 2022 en la que es posa de manifest la compensació a les entitats locals per 
l’efecte de la implantació del Subministrament Immediat d'Informació de l'IVA (SII - IVA) en la 
liquidació de la participació en Tributs de l'Estat de 2017, en compliment de la Disposició 
Addicional vuitantena sisena de la Llei 22/2021, de 28 de desembre, de Pressupostos Generals de 
l'Estat per a l'any 2022. 
 
Atès que segons la notificació esmentada, l’ Ajuntament va presentar un saldo creditor de 
195.252,73€. 
 
Atès que aquest import va ser abonat a l’Ajuntament segons detall adjunt i I en conseqüència es 
va meritar un saldo deutor a favor de l’AMB de 17.572,75€. 
 

ORDINAL  DATA ABONAMENT IMPORT 

57110 31/03/2022 61.875,59 

57120 31/03/2022 41.139,75 

57132 31/03/2022 92.237,39 

Total 195.252,73 

 
Atès que aquest import va ser abonat per transferència bancària en data 01 d’abril de 2022 sense 
la corresponent aprovació de la despesa i que a data 30 desembre estava pendent de 
comptabilitzar, es va crear el document PAD 12022000040986 per import de 17.572,75€. 
 
Atès la insuficiència de crèdit de la partida 201/94200/46301 – Aportació serveis 
mancomunats/PMTE a  l’exercici corrent. 
 
Atès que dita despesa no pot demorar-ne fins l’exercici següent ja que és necessari regularitzar 
comptablement el document de pagament pendent d’aplicar de l’exercici tancat 2022. 
 
Vist l’informe d’Intervenció en el que es certifica que l'import líquid del Romanent de Tresoreria per 
despeses generals derivat de la liquidació de l'exercici de 2022 presenta la quantitat 332.893,29 € 
i en conseqüència, s’acredita la suficiència de finançament necessari per a la modificació 
pressupostària referida.´ 
 



Atès l’ article 181 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat pel RDL 
2/2004 de 5 març i els articles 43 i 44 del RD 500/1990 de 20 d’abril pel qual es desenvolupa el 
Capítol primer del Títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes 
Locals, en matèria de pressupost. 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Econòmica i de Recursos Humans  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i de Recursos Humans   elebrada el dia 22 de setembre 
de 2023. 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 20 membres assistents a la sessió dels 21 
que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar l’expedient  81/2023-MC de modificació de crèdit per incorporació de romanents 
de tresoreria, segons el detall següent: 
 
Romanent Tresoreria 
 

Concepte d’ingrés Import 

217/93100/87000 Romanent Tresoreria per despeses generals 17.572,75€ 

TOTAL  per finançament 17.572,75€ 

 
Suplement de crèdit 
 

Partida de despeses Import 

201/94200/46301 Aportació serveis mancomunats/PMTE 17.572,75€ 

TOTAL  per alta de crèdits 17.572,75€ 

 
SEGON. Sotmetre la modificació de crèdit a informació pública pel termini de 15 dies hàbils 
mitjançant un anunci que s’ha de publicar al BOP i al tauler d’anuncis de la seu  electrònica de 
l’Ajuntament, perquè qualsevol persona interessada pugui presentar les reclamacions i 
suggeriments que consideri oportuns. I en cas de no presentar-se cap reclamació ni suggeriment, 
l’expedient quedarà aprovat definitivament sense necessitat d’un nou acord. 
 
2.1.C Modificació de crèdit 82/2023/MC 
 
Atès que el proppassat dia 31 de juliol es va rescindir el contracte de concessió entre l’ Ajuntament 
de Montcada (concedent) i el concessionari GEAFE SL (Empresa Gestió de l’activitat Física i 
Esportiva SL) per a la gestió del complex de piscina cobertes “Montcada Aqua”. 
 
Atès que en data 1 d’agost d’enguany, l’Ajuntament ha assumit la gestió del servei mitjançant la 
modalitat de gestió directa, amb la conseqüent assumpció de l’import de les despeses 
energètiques que se’n derivin. 
 
Atès que el Servei de Manteniment, espai públic i transició energètica, va sol·licitar la creació de 
tres partides de despesa de subministres detallades a continuació: 
621/34202/22100 – Electricitat Aqua 
621/34202/22101 – Aigua Aqua 
621/34202/22102– Gas Aqua 
 
Les quals s’havien de dotar de crèdit a través dels romanents de tresoreria de l’any 2022 (segons 
36/2023-MC aprovada en el Ple de data 27 d’abril). 
 



Atès l’ errada involuntària per part del servei en la redacció de l’informe i per la qual es va dotar de 
crèdit la partida de despesa “621/16500/22100 - Electricitat Via pública / Espais exteriors” enlloc 
de la referida anteriorment com a “Electricitat Aqua”. 
 
Atès que, la partida  621/34202/21100 – Electricitat Aqua, no disposa de consignació 
pressupostària i que és necessària la seva despesa. 
 
Atès que el crèdit de la partida ampliable 621/16500/22100 - Electricitat Via pública / Espais 
exteriors s’ha vist incrementat en 82.814,17€, motivat per l’abonament de FECSA ENDESA, S.A i 
en relació a la devolució d’imports cobrats indegudament i de l’exercici 2022. (80/2023-MC) 
 
Atès l’ article 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat pel RDL 
2/2004 de 5 març i els articles 34 a 38 del RD 500/1990 de 20 d’abril pel qual es desenvolupa el 
Capítol primer del Títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes 
Locals, en matèria de pressupost 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Econòmica i de Recursos Humans  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i de Recursos Humans   elebrada el dia 22 de setembre 
de 2023. 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 20 membres assistents a la sessió dels 21 
que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER.  Aprovar l’expedient  82/2023-MC de modificació de crèdit per crèdit extraordinari, 
segons el detall següent: 
 
Finançament: Baixes d'altres partides pressupostàries de despeses 
 

Aplicació Descripció Import 

621 / 16500 / 22100 
Electricitat Via pública / Espais 
exteriors 82.814,17 € 

TOTAL per baixa de crèdits 82.814,17 € 

 
ALTA DE CRÈDITS per crèdit extraordinari 
 

Aplicació Descripció Import 

621 / 34202 / 22100 Electricitat Aqua 82.814,17 € 

TOTAL  per alta de crèdits 82.814,17 € 

 
SEGON. Sotmetre la modificació de crèdit a informació pública pel termini de 15 dies hàbils 
mitjançant un anunci que s’ha de publicar al BOP i al tauler d’anuncis de la seu electrònica de 
l’Ajuntament, perquè qualsevol persona interessada pugui presentar les reclamacions i 
suggeriments que consideri oportuns. I en cas de no presentar-se cap reclamació ni suggeriment, 
l’expedient quedarà aprovat definitivament sense necessitat d’un nou acord. 
 

2.2 APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE CONTRACTACIÓ DELS SERVEIS D’INTERVENCIÓ 
SOCIOEDUCATIVA NO RESIDENCIAL PER A INFANTS I ADOLESCENTS EN SITUACIÓ DE 
RISC I LES SEVES FAMÍLIES; I CONVOCATÒRIA DE LA LICITACIÓ. 
 
La Sra. López explica la proposta: Es tracta d'un expedient incoat per l'àrea social, que té per 
objecte garantir els serveis següents inclosos a la Cartera de serveis socials: 
- servei de suport a les famílies amb infants de 0-3 anys en situació de risc. 



- servei d'atenció diürna 4-15 anys 
- servei d'Intervenció de famílies amb infants i adolescents de 0-17 anys 
- servei d'acompanyament socioeducatiu per a adolescents en situació de risc (16-18 anys) 
El pressupost base de licitació és de 1.181.221,41 euros, corresponent a la suma dels tres anys 
objecte del contracte. I està exempt d'IVA. És una contractació anticipada, perquè l'execució 
material del contracte no s'iniciarà fins a l'any 2024. 
El contracte tindrà una durada de 3 anys i serà prorrogable per 2 anys més. És a dir, podrà tenir 
una durada màxima de 5 anys 
En definitiva, es tracta de serveis socials bàsics que aquest Govern considera imprescindibles per 
al nostre municipi. I ara,  per explicar i desenvolupar una mica aquest expedient de contractació, 
dono la paraula a la meva companya, Sra. Alcalà. 
 

La Sra. Alcalà, regidora de Serveis socials, capacitats diverses i „Polítiques d‟Inclusió, explica: Jo 
voldria explicar una mica el que és el SIS. Els serveis socials de Montcada i Reixac, han comptat 
amb els serveis d‟atenció a la infància i l‟adolescència amb risc des de l‟any 2011. Aquests serveis 
han anat evolucionant fins convertir-se en espais d‟intervenció socioeducativa, adaptats al marc 
del programa establert per la Generalitat de Catalunya.  
Els serveis que es liciten en aquest Ple són serveis garantits i gratuïts pels infants i adolescents 
que estan en una situació de risc. Es defineixen com a recursos diürns preventius fora de l‟horari 
escolar que donen suport, estimulen i potencien l‟estructuració i el desenvolupament de la 
personalitat, la socialització, l‟adquisició d‟aprenentatges bàsics i l‟esbarjo, així com compensen 
les deficiències socioeducatives de les persones ateses mitjançant el treball individualitzat, grupal, 
amb la família i la comunitat.  
L‟objectiu d‟aquest model SIS és situar a la família com a objecte d‟intervenció, com a unitat social 
bàsica que vetlla per la protecció i el desenvolupament dels seus membres. Les quatre grans 
línies d‟actuació seran millorar les competències parentals, desenvolupar factors de protecció, 
millorar les relacions socials i amb la comunitat, i augmentar el benestar dels infants i adolescents. 
A més, es basaran en els següents pilars. Sobretot, posar la família en el centre. Impulsar un nou 
rol de masculinitat. Promoure lleure normalitzat. Connectar la família amb els serveis. Potenciar el 
treball en xarxa entre tots els agents. Fer programes i plans de treball intensius i acotats en el 
temps i fer intervencions en funció de les necessitats.  
El servei d‟intervenció socioeducativa modifica la seva estructura per tal de donar resposta a les 
línies generals del nou model SIS i dimensionar i garantir la prestació del servei tal com marca la 
Generalitat de Catalunya. Això, implica l‟ampliació de la jornada del 66% de l‟equip i la 
regularització salarial de tot el personal respecte a les noves taules salarials que recull el conveni 
d‟acció social. També, ampliem l‟horari d‟intervenció amb jornades de matins i tardes, per ser més 
flexibles i adaptar-nos a les necessitats de les famílies i els joves que no estan en període 
d‟escolarització obligatòria.  
Els serveis que es liciten donaran resposta a quatre de les línies establertes. La línia 1: el servei 
de suport a les famílies amb infants de 0 a 3 anys. La línia 2: el servei d‟atenció diürn de 4 a 15 
anys, que són els antics centres oberts. La línia 3: el servei d‟intervenció amb famílies amb infants 
i adolescents. La línia 4: servei d‟acompanyament socioeducatiu per adolescents en situació de 
risc.  
Com ha dit la meva companya, el valor total del contracte és de 2.406.629,83€. La Generalitat de 
Catalunya aporta més o menys un 33% de la quota anual. I, el contracte, com també s‟ha dit, està 
exempt d‟IVA. Cal tenir present que l‟actual contracte programa amb la Generalitat finalitza el 
2025, pel que és probable que es prorrogui amb les mateixes condicions, però també cap la 
possibilitat que aquest finançament augmenti de cara el 2026, 2027 o 2028.  
 
El Sr. Hernández, portaveu del grup municipal VOX, intervé: Volem que ens arribin uns informes 
que vam demanar per a l'evolució d'aquests serveis, per la qual cosa, el nostre vot serà 
l‟abstenció. 
 



La Sra. Rodríguez, portaveu suplent del grup municipal ERC-AM, expressa: Nosaltres votarem a 
favor. Entenem que adaptar el model d‟intervenció amb infants i adolescents en risc i les seves 
famílies al model SIS proposat pel departament de Drets Socials de la Generalitat de Catalunya, 
suposa una intervenció substancial en el conjunt dels recursos materials i humans en prevenció 
social que donaran resposta a les necessitats d‟aquests infants, adolescents de 0 a 18, com ha dit 
la senyora Alcalà, del nostre municipi i de les seves famílies des d‟una besant socioeducativa. 
Tenint en compte, també, com ha dit la senyora Alcalà, que el model SIS està cofinançat pel 
Departament de Drets Socials de la Generalitat de Catalunya a través del contracte programa i, 
per això, aquest departament defineix les línies principals d‟intervenció, que són l‟educació activa, 
l‟educació integral, l‟educació intercultural, la coeducació en condicions d‟igualtat d‟oportunitats i 
dret per totes les nenes i nens i l‟educació en valors de democràcia, tolerància, respecte i 
diversitat. La implementació d‟aquest model SIS en el nostre municipi és la continuació de la feina 
iniciada per l‟anterior govern, que recordem, va augmentar la despesa en l‟àmbit social de forma 
molt considerable, col·locant el nostre municipi de Montcada en un dels municipis que més havien 
augmentat en aquesta despesa arreu del país. Per últim, volem agrair als tècnics, a la cap de 
Serveis Socials, i al coordinador de l‟Àrea Social la feina feta per tal d‟adaptar el model existent al 
model d‟intervenció SIS.  
 
La Sra. Sempere intervé: Nosaltres votarem a favor. Respecte aquest nou model SIS, explicar que 
aquesta proposta ja la teníem prevista des d‟abans de les eleccions i del canvi de govern. 
Nosaltres ja apostàvem per aquest canvi de model del Servei d‟Intervenció Socioeducatiu, tant per 
dignificar i millorar les condicions dels nens i dels infants, com millorar el salari conveni de les 
treballadores. També, per incrementar els serveis que donem als barris i l‟atenció als nens i 
nenes, especialment, els nens i nenes en situació de risc, que són els que més ens preocupen. 
Estem satisfets, també, amb que la posta que es fa sigui a màxims, el que suposarà un increment 
de més de 100.000€ respecte al que ja s‟estava aportant cada any i, esperem que continuï en 
creixement, donada la situació de desprotecció socioeconòmica, que sabem, com ja hem 
comentat algun cop, pateixen una part de la població infantil del nostre municipi. També, ens 
preocupava especialment que, dins del full de ruta del nou govern no hagués inversió social, ni 
s‟haguessin anomenat en cap moment les polítiques socials adreçades als col·lectius més 
vulnerables, tal i com hem estat apostant des del passat equip de govern en els últims 8 anys. 
Així, que ens agrada que continuïn amb aquestes polítiques socials, i esperem que facin una 
aposta ferma i contundent per aquestes polítiques socials als propers pressupostos.. 
 
La Sra. Alcalà respon: Res, agrair el sentit del vot. Dir-li a la senyora Sempere que aquest equip 
de govern té la resolució de continuar en la mateixa línia, apostant per les polítiques socials. I 
preguntar-li al senyor Hernández, que realment no entenc per què s‟absté. Perquè no ha rebut els 
informes? Què és el que vol, exactament? 
 
El Sr. Hernández indica: Si em podria donar algun tipus d‟informe de l‟evolució d‟aquest servei. 
 
La Sra. Alcalà expressa: No es preocupi que jo li faré arribar. Li faré arribar l‟informe de gestió, per 
exemple, de l‟any passat, allà està molt ben explicat. 
 
 
Vist l’expedient ordinari de contractació núm. CO2023000061, incoat per la regidoria delegada de 
Serveis socials, que té per objecte la prestació i la gestió dels serveis d’intervenció socioeducativa 
no residencial per a infants i  adolescents en situació de risc i les seves famílies de la Regidoria de 
serveis socials, polítiques d’inclusió i sanitat; 
 
Vistos els plecs de condicions particulars que s’han elaborat per a l’adjudicació i regulació del 
referit contracte; 
 



Atès que la tramitació de la contractació és anticipada, el procediment d’adjudicació obert i 
harmonitzat per raó de la quantia, i els criteris de selecció diversos; 
 
Atès que el pressupost base de licitació, millorable a la baixa, és de d’1.181.221,41 euros, exempt 
d’IVA, corresponent a la suma dels tres anys de durada del contracte; 
 
Atès que el valor estimat del contracte és de 2.406.629,83 euros, considerant el pressupost al llarg 
dels tres anys de durada del contracte, més dues pròrrogues eventuals d’un any cadascuna i una 
ampliació eventual màxima del 20% del preu; 
 
Vistos els informes que consten a l’expedient; 
 
Vist allò que estableixen la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic, 
mitjançant la qual es transposen a l’ordenament jurídic espanyol les Directives del Parlament 
Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014, i la seva normativa de 
desplegament; el Reial decret 1098/2001, de 12 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament general 
de la Llei de contractes de les administracions públiques, en tot allò no modificat ni derogat; i el 
Decret Llei 3/2016, de 31 de maig, de mesures urgents en matèria de contractació pública en la 
part no derogada. 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Econòmica i de Recursos Humans  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i de Recursos Humans  celebrada el dia 22 de 
setembre de 2023, 
 
El Ple acorda, amb l’abstenció del membre del grup municipal VOX (1) i amb 19 vots a favor, dels 
membres dels  grups municipals PSC-P (7), ECPMIR-C (5), ERC-AM (4), PP (1) i VIVIMIR (2), el 
següent: 
 
PRIMER. Aprovar l’expedient ordinari de contractació núm. CO2023000061, que té per objecte la 
prestació i la gestió dels serveis d’intervenció socioeducativa no residencial per a infants i  
adolescents en situació de risc i les seves famílies de la Regidoria de serveis socials, polítiques 
d’inclusió i sanitat.  
 
SEGON. Aprovar i disposar l’obertura del procediment d’adjudicació del servei esmentat pel 
procediment obert i regulació harmonitzada.  
 
TERCER. Aprovar el document comptable corresponent, inclòs a la llista annexa amb referència 
núm. 12023001590. 
 
QUART. Tramitar anticipadament el contracte, donat que la seva execució material ha de 
començar en l’exercici 2024, i sotmetre’n l’adjudicació a la condició suspensiva de l’existència de 
crèdit en el referit exercici. 
 
2.3 APROVACIÓ EXPEDIENT DE CONTRACTACIÓ DEL SERVEI PÚBLIC DE RECOLLIDA DE 
RESIDUS I NETEJA VIÀRIA DE LA CIUTAT; I CONVOCATÒRIA DE LA LICITACIÓ. 
La Sra. López expressa: Es tracta, com sabeu, del contracte més important que fan els 
ajuntaments. El pressupost anual del contracte és de cinc milions d'euros, més IVA. I inclou 
500.000 euros finançats pels fons NEXT GENERATION per a la compra de contenidors bilaterals. 
Aquest pressupost s'ha calculat de manera molt ajustada, sol·licitant prèviament l'estructura de 
costos a sis operadors econòmics del sector. I ha estat informat favorablement pel Comitè de 
Preus de Catalunya. 
És una contractació anticipada, perquè l'execució material del contracte no s'iniciarà fins a l'any 
2024. El contracte tindrà una durada de 8 anys, que és el període necessari per amortitzar les 
inversions que ha de fer l'empresa contractista 



Els plecs de condicions que se sotmeten avui a aprovació introdueixen millores molt importants a 
nivell organitzatiu, de sostenibilitat i social. Tot amb l'objectiu de garantir la millor qualitat de servei 
que es mereixen els nostres veïns i passo la paraula a la Sra. Sánchez perquè ho expliqui. 
 
La Sra. Sánchez, regidora de Serveis municipals i espai públic, explica la proposta: Abans de res 
volia dir que no només és un plec de 400 fulls, sinó que és un projecte treballat i personalitzat per 
Montcada, que els tècnics i el cap del servei han fet un treball espectacular i que porten treballant-
hi més de sis mesos.  
Nosaltres volem que aquest sigui un projecte de ciutat, per això vam fer abans d‟aquest Ple una 
reunió amb tot el govern i l‟oposició, perquè tothom ho conegués. 
Quant a les dades econòmiques, actualment està costant 3.115.000 €. Actualment, si haguéssim 
de pagar aquest import serien 4.145.147,19 €, i amb el nou plec, el primer any, que seria continuar 
amb el que tenim més les inversions que faríem, serien 4.613.746,80 €, i del segon al vuitè, 
l‟import seria de 5.732.453,96 €, on quedaria tota la maquinària amortitzada. 
Al juny de 2023 va finalitzar la contracta que teníem, que havia durat els últims vuit anys. Degut al 
nou marc regulador que ens ve derivat de la llei de residus, i amb la nostra voluntat de millorar el 
servei i la qualitat, i amb la quantitat que s‟està fent, veiem important canviar el sistema que s‟està 
realitzant i per això volem portar el nou plec. 
A grans trets, el que volem gestionar és l‟eficiència; la planificació dels itineraris, donada la 
dispersió urbanística que tenim a Montcada; adequar els rendiments de les zones, dels barris; 
incorporar les noves tecnologies per a la motorització del servei; s‟incorporen registres de detecció 
i resolució d‟incidències automàticament; s‟incorpora un control de qualitat de la freqüència del 
servei; també augmentem la sensibilització i la informació ambiental, que això és bastant 
important. S‟ha de responsabilitzar la ciutadania, i això no comencem a tenir-ho clar, anem molt 
malament, perquè la gestió dels residus i neteja és molt important: perquè ens fem una idea, l‟any 
2025, hem d‟arribar a un 50% i actualment estem en un 35,5%, molt lluny de l‟objectiu. 
El nou plec es basa en la desaparició dels contenidors soterrats que tenim en l‟actualitat. Els nous 
contenidors seran de càrrega bilateral, identificats segons el tipus de residus a abocar.  
S‟implanta també el porta a porta comercial, només per comerços. Es preveu també l‟adquisició 
de nous camions, la recollida selectiva, es vol implantar també un nou “pagament d‟ús” o 
bonificacions parcials per a la gent que ho faci bé. 
I en l‟àmbit de la neteja viària, a més que s‟incorporen les noves tecnologies d‟informació, per 
saber on són els camions, com estan funcionant i si estan fent bé el servei, també es millora la 
qualitat i la quantitat, perquè ampliem l‟equip de neteja en un 20%, s‟incorporen màquines d‟aigua, 
i amb la nova maquinària, la neteja serà més silenciosa, sostenible i adaptada a les necessitats de 
Montcada. Esperem que amb el nou plec es donarà al municipi un millor servei i si fem el 
pagament vinculat a les prestacions, milloraran els espais públics 
 
El Sr. Hernández intervé: En principi, el nostre vot serà en contra, perquè no s'ha aclarit gens el 
tema que, el ciutadà que ho faci millor, pagarà menys.  
També, entenem que això no és una qüestió de que haguem de ser més ecològics, és una qüestió 
de triatge, de que es seleccionin millor les escombraries, però no veiem clar que realment hagi de 
tenir efecte sobre el ciutadà que ho faci millor. Perquè al final sempre succeeix el mateix: paguem 
més, se'ns diu que això serà un bé o una millora, però, això, repeteixo, no és una qüestió 
d'ecologia, és una qüestió de triatge.  
És a dir, s'està pretenent que sigui el ciutadà el que faci la tria. Llavors, què passarà amb les 
plantes de triatge que actualment estan funcionant? És una cosa que no veig gens clar. Per tant, 
el nostre vot serà en contra. 
 
El Sr. Garrido exposa: Sí, el nostre vot serà a favor, però sí que és veritat que abans volia fer una 
petita intervenció. A mi sempre m‟agrada explicar d‟on venim, on som i cap a on anem. Crec que 
explicar aquest contracte és força important, perquè és un canvi substancial amb el que és la 
neteja i la recollida de residus. Com bé ha dit la Sra. Sánchez, l‟antic contracte es de fa vuit anys, 
concretament del setembre de 2014, per tant, una mica és de vuit anys. Es va començar a licitar al 



setembre del 2014 i, per tant, es va adjudicar a principis del 2015. Per tant, venim d‟un contracte 
del 2014. Durant aquests vuit anys, s‟ha vist que aquest contracte no era eficient, bàsicament 
perquè, com va expressar el tècnic de Serveis Municipals i Via Pública, el cost de mantenir els 
contenidors soterrats era molt elevat en comparació amb els nous serveis, com són els 
contenidors de superfície, que són els que s‟implementaran actualment. Eficàcia? Zero, perquè ja 
hem vist que no satisfeia les necessitats dels ciutadans i perquè no facilitava la vida dels ciutadans 
amb mobilitat reduïda a accedir al contenidor per poder tirar la brossa, ja que entre el contenidor i 
la vorera hi havia un espai elevat i, per tant, no podien accedir a llençar aquesta brossa. Tampoc 
satisfeia la direcció de la societat, que va cap al reciclatge i cap al residu zero.  
També, m‟agradaria dir que l‟equip de govern d‟aquell moment, va dir que aquell contracte era per 
optimitzar la recollida de residus, per potenciar la neteja i per ampliar el parc de contenidors, i 
veritablement s‟ha vist que el contracte no ha estat així, i per tant, l‟anterior equip de govern va 
haver de gestionar un contracte de neteja que quedava curt, tant pel servei de neteja com de 
recollida de residus. A més a més, darrere d‟aquest contracte hi havia un deute, per unes 
inversions que encara estaríem pagant, que són les dels contenidors soterrats i la de la nau de 
Foment, que a la ciutadania de Montcada li ha costat gairebé 4 milions d‟euros. Això, l‟anterior 
equip de govern va amortitzar i va permetre, dins d‟aquell contracte, poder destinar 260.000€ 
anuals més al contracte de neteja, malgrat que, com bé sabeu, el contractes tenen unes 
limitacions, tant de preu com de prestació de servei. Per tant, vam estirar el màxim que vam poder 
i, també és veritat, que hi havia anomalies, perquè l‟empresa no feia tota la seva feina, per això es 
va encarregar una auditoria i veiem que era insuficient.  
Per tant, avui ens trobem amb aquest contracte de neteja i de recollida de residus, que ha estat 
una feia, com bé ha dit la Sra. Sánchez, incansable, perquè han estat un any estudiant tant el 
mercat com les necessitats de la ciutadania, per poder fer un plec que s‟ajusti, no només a les 
necessitats d‟avui dia, sinó a les necessitats futures, perquè, com bé comentàvem, d‟aquí 3, 4 o 5 
anys, necessitarem ampliar, segurament, i fer una millor recollida de residus i una millor neteja 
viària.  
Per tant, entenem que aquest contracte soluciona el tema d‟eficiència i eficàcia. I, per tant, cap on 
anem? Anem cap a una reducció de residus. I, ja li responc jo al senyor Hernández. Doncs sí, el 
ciutadà ha de ser responsable amb allò que consumeix i amb allò que llença a la brossa. El que no 
val es agafar una bossa i tirar tot a la mateixa brossa, perquè tots hem de ser conscients que 
consumim plàstic, consumim orgànic, consumim vidre i consumim paper, per tant, hem de ser 
conscients i separar-ho. Després, les plantes de separació, faran la seva feina pel que és el 
reciclatge. Per tant, el ciutadà ha de ser responsable.  
Però és obvi que l‟Administració ha de donar el servei i també ajudar en aquest control perquè qui 
ho fa malament, pagui més i qui ho fa bé, que pagui menys, òbviament. També, aquesta 
campanya de sensibilització, que també està recollida en aquest plec, que s‟iniciarà ja, per tal de 
conscienciar la ciutadania. I també, anem cap a la desaparició dels contenidors soterrats, que és 
un pas molt important, per accessibilitat i per eficiència, perquè és molt menys costós, tardaran 
menys, ja que ara és automàtic, per tant serà molt més eficient, i també, a nivell de neteja, no és el 
mateix aixecat tot i tallar el carrer, que ara, que és netejar-ho des de fora i, per tant, això és un 
estalvi, que com bé va dir el cap de servei, amb un any hauran amortitzat la inversió amb el canvi.  
També, és veritat que tenim el dubte de com es farà front a aquest increment de cost, ja que 
passem de 3,5 milions d‟euros a 4.100.000€, sense IVA, el primer any i, a partir del segon any, 
seran 5.200.000€, sense IVA. Per tant, estarem a la expectativa de com fer front a aquest cost. 
Doncs res, jo només volia explicar aquesta trajectòria. Agrair la feina que han fet des dels serveis 
tècnics, perquè és un plec molt complicat, sobretot pel que fa als costos i, també, per preveure 
què passarà en el futur, perquè no és fàcil, ja que estem a una societat molt volàtil i avança tot 
molt més ràpid. Per tant, agrair tota aquesta feina que s‟ha fet. 
 
El Sr. de la Torre, portaveu suplent 2n del grup municipal ECPMIR, expressa: M'ha trepitjat tota la 
intervenció el Sr. Garrido, amb la qual cosa intentaré no repetir-me, però crec que és important 
posar en valor aquest nou plec, aquesta nova licitació. Tenint en compte d'on venim, d'una licitació 
que es va dur a terme en el 2014. Ha estat un plec difícil de gestionar. Un contracte que es va fer 



d'esquena a les necessitats de la ciutadania. Té aquest regust al model que es va estar aplicant 
en la dècada del 2010 i que, per a Montcada ha estat d'una complexitat terrible; ho saben l'equip i 
el departament de Serveis Municipals. Hi ha algun detall que ens porta i ens marca quina ha estat 
la situació real d'aquest contracte per a prestar un servei adequat a la ciutadania, ja que la pròpia 
Sindicatura de Comptes ens va enviar un informe on es detallava una cosa tan significativa com la 
impossibilitat d'exercir un control econòmic sobre el plec i exercir un control en la gestió del propi 
contracte. Des de Serveis Municipals, des que es va plantejar la necessitat de fer canvis per a la 
prestació de serveis i amb els objectius a complir amb la nova llei de residus, ens correspon 
prendre decisions i fer canvis de manera immediata. La retirada dels contenidors soterrats és un 
llast que ens ha perseguit durant vuit anys. Eren contenidors inaccessibles, contenidors que tenien 
un alt cost de manteniment i que, simplement amb la seva desaparició, permetrà amortitzar el 
servei, que s'incrementa en 1.900.000€. És una inversió important. Va haver-hi un contracte i un 
plec que impedia a tots els nivells realitzar cap mena de revisió, excepte l'augment dels costos de 
combustible. Ni es podia revisar el salari en els convenis dels treballadors, ni es podia revisar cap 
altra millora del servei, amb la qual cosa estàvem condicionats. La prova és que en el 2022, es va 
decidir no accedir a la pròrroga que contemplava el contracte, evidentment, perquè hi havia una 
necessitat d'un nou plec i un nou contracte.  
Una cosa important, crec que alguna cosa dels que ens hem de sentir orgullosos és donar 
resposta a aquestes mancances que tenia el contracte, que era la fiscalització i el control del 
servei, tant la seva prestació com el control econòmic, que afortunadament es reconeix en el plec i 
serà molt més fàcil de gestionar i de poder dur-ho a terme.  
En aquesta evolució de l'ús dels nous sistemes de recollida de residus, crec que és important 
posar en valor, ser conscients que el futur i el món depèn de nosaltres i fer pedagogia per a reduir 
la generació de residus, que també és una part important que es recull en aquest plec i que ens 
acompanyarà durant tot el desenvolupament d'aquest contracte.  
Vull agrair el treball que s'ha fet des del departament de Serveis Municipals. Vull agrair el treball 
que ha fet tot l'equip de govern anterior per a poder tenir l'opció i la possibilitat d'augmentar el 
contracte per a oferir un millor servei a la ciutadania ampli i transversal. I, sobretot a la tècnica de 
Serveis Municipals, al cap del Servei de Serveis Municipals i al coordinador, perquè el treball que 
han fet durant aquest últim any ha estat molt dur i difícil i que crec que tenim un bon plec, tenim 
una bona licitació i espero que ho sàpiguen gestionar amb intel·ligència.  
 
La Sra. Sánchez expressa: Gràcies al Sr. Garrido per respondre al Sr. Hernández. Vull agrair el 
vot favorable i, Sr. De la Torre, només comentar-li: ha vingut a dir que la seva gestió va fer el que 
va poder amb el que es va trobar. Es podia haver fet molt més, de fet es va fer una auditoria, una 
auditoria que vam pagar tots de la nostra butxaca, per dir-los coses que ja els hi dèiem al carrer: 
que no es netejava. I de fet, aquí està l‟auditoria i aquí està el que es va fer 
 
El Sr. de la Torre indica: Crec que la demagògia de la seva intervenció és el que necessita, però 
desconeix completament el contracte al qual estàvem sotmesos. No hi havia manera de fiscalitzar, 
ni de negociar, ni de recollir la falta de prestació de servei que tenia l'anterior contracte. Es va fer 
una auditoria que ens va demostrar el que ens va dir la Sindicatura de Comptes, que era 
impossible gestionar aquest contracte tal com estava licitat. El que s'ha fet durant tot aquest temps 
ha estat gestionar els recursos que es tenien. Vostès ara fan un aparador de fotografies, fan un 
baldeig.... Nosaltres no fèiem fotografies, es complia amb el servei.  
Més enllà d'això, el que es fa aquí, es deixa de fer allà, no hi ha més amb aquest contracte. I li 
repeteixo, hi havia impossibilitat de millorar el servei, perquè aquesta licitació s'havia fet amb una 
orientació clara. Jo m'alegro molt que facin molts esforços, ho hem fet nosaltres amb els recursos 
escassos. També, li recordo que cal tenir en compte un context important, la dificultat econòmica 
que tenia l'ajuntament per a implementar i millorar els serveis en tots els sentits. Crec que aquests 
anys de treball raonable i responsable, ens han permès tenir aquesta licitació. 
 
La Sra. Sánchez expressa:  Sr. de la Torre, només dir-li: el que vostè tenia abans, ho tinc jo avui 
dia. Res més. 



 
El Sr. Alcalde conclou: El punt quedaria aprovat per 19 a favor i 1 en contra. Estic segur que 
aquest contracte serà molt millor per a la ciutadania. Estic content de que hagueu votat a favor. 
Estic segur de que renovarem el contracte fent un altre de millor. 
 
Vist l’expedient ordinari de contractació núm. CO2023000063, promogut per la regidoria de serveis 
municipals i manteniment, que té per objecte la gestió del servei públic de recollida de residus i 
neteja viària de la ciutat; i també, el foment de la contractació de persones pertanyents a 
col·lectius en risc d’exclusió social; 
 
Atès que el contracte està parcialment finançat per Projectes de Foment de la Recollida Selectiva 
de Residus Municipals en el marc del Pla de recuperació, transformació i resiliència (PRTR) 
finançat per la Unió Europea – NextGenerationEU (Resolució ACC/2083/2021, de 2 de juliol), 
mitjançant l’Agència de Residus de Catalunya, amb codi C12I03 (Component 12, Inversió 03); 
 
Atès que el Ple de l'Ajuntament, en sessió del dia 27 d’abril de 2023, va aprovar la proposta 
d’estructura de costos del servei públic de recollida de residus i neteja viària de la ciutat, i la 
corresponent memòria justificativa, elaborada tenint en compte la informació de les respostes 
rebudes dels sis operadors econòmics a la sol·licitud de remissió de la seva estructura de costos; 
 
Vist l’informe preceptiu sobre aquesta estructura de costos emès pel Comitè de Preus de 
Contractes de la Generalitat de Catalunya, de caràcter favorable, si bé inclou diverses 
recomanacions i la necessitat de replantejar la fórmula de revisió de preus en els termes que s’hi 
indiquen, que ha estat incorporat al plec de clàusules administratives particulars; 
 
Vistos els plecs de condicions particulars que s’han elaborat per a l’adjudicació i regulació del 
referit contracte de serveis; 
 
Atès que la tramitació de la contractació és anticipada, el procediment d’adjudicació obert i 
harmonitzat per raó de la quantia, i els criteris de selecció diversos; 
 
Atès que el valor estimat del contracte és de 48.797.389,64 euros, considerant el pressupost al 
llarg dels vuit anys de durada del contracte, més una ampliació eventual màxima del 20 per 100 
del preu; 
 
Vistos els informes que consten a l’expedient; 
 
Vist allò que estableixen la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic, 
mitjançant la qual es transposen a l’ordenament jurídic espanyol les Directives del Parlament 
Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014, i la seva normativa de 
desplegament; el Reial decret 1098/2001, de 12 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament general 
de la Llei de contractes de les administracions públiques, en tot allò no modificat ni derogat; i el 
Decret Llei 3/2016, de 31 de maig, de mesures urgents en matèria de contractació pública en la 
part no derogada. 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Econòmica i de Recursos Humans  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i de Recursos Humans   celebrada el dia 22 de 
setembre de 2023, 
 
El Ple acorda amb el vot en contra del membre del grup municipal VOX (1) i amb 19 vots a favor, 
dels membres dels  grups municipals PSC-P (7), ECPMIR-C (5), ERC-AM (4), PP (1) i VIVIMIR 
(2), el següent: 
 



PRIMER. Aprovar l’expedient ordinari de contractació núm. CO2023000063, que té per objecte 
principal la gestió del servei públic de recollida de residus i neteja viària de la ciutat. 
 
SEGON. Aprovar i disposar l’obertura del procediment d’adjudicació del servei esmentat pel 
procediment obert i regulació harmonitzada. 
 
TERCER. Aprovar el document comptable corresponent, inclòs a la llista annexa amb referència 
núm. 12023001622. 
 
QUART. Tramitar anticipadament el contracte, donat que la seva execució material ha de 
començar en l’exercici 2024, i sotmetre’n l’adjudicació a la condició suspensiva de l’existència de 
crèdit en el referit exercici. 
 
CINQUÈ. Traslladar al Comitè de Preus de Contractes el plec administratiu aprovat, on s’inclou la 
fórmula de revisió de preus que resulta de la corresponent estructura de costos. 
 
2.4 ADHESIÓ A LA PRIMERA PRÒRROGA DEL CONTRACTE BASAT EN L’ACORD MARC 
DE L’ACM DE SUBMINISTRAMENT DE GAS NATURAL AMB DESTINACIÓ A LES ENTITATS 
LOCALS DE CATALUNYA. 
 
La Sra. López explica la proposta: Es tracta del contracte de subministrament de gas natural als 
diferents equipaments i instal·lacions de titularitat de l'Ajuntament. 
El ple de l'ajuntament del mes de setembre del 2022 ja va acordar adherir-se a l'Acord marc de 
l'Associació Catalana de Municipis de subministrament de gas natural amb destinació a les entitats 
locals de Catalunya, per un termini de dotze mesos. Aquest contracte finalitza el proper dia 30 de 
setembre. 
Des de l'Àrea de Serveis, s'ha proposat adherir-nos a la pròrroga de l'Acord marc, que ja ha 
aprovat l'ACM, perquè es consideren que els preus i les condicions del contracte són avantatjoses 
per als interessos municipals. L'empresa contractista és ENDESA. I el cost anual aproximat és de 
600.000,00 € (IVA inclòs). 
Amb la pròrroga que se sotmet a aprovació es cobriran les necessitats de subministrament de gas 
fins a finals de setembre de 2024. 
 
El Sr. Garrido intervé: Votarem a favor, entenem que fer una licitació per fer el que és el gas o 
l‟electricitat és molt difícil, ja que les empreses no es presenten perquè és molt volàtil. Entenem que 
l‟ACM fa bons contractes, sobre tot perquè són molt amplis perquè abasten tot el país, per tant, tot 
el que sigui millora, benvinguda sigui. 
 
Atès que la Comissió Executiva del CCDL va acordar, en la sessió celebrada el dia 22 d’abril de 
2022, adjudicar l’Acord marc de subministrament de gas natural amb destinació a les entitats 
locals (Exp. 2021.04) dividit en dos lots (Lot 1: Baixa Pressió i Lot 2: Mitja i Alta Pressió), mitjançant 
la selecció de les empreses ENDESA ENERGÍA SAU, GAS NATURAL COMERCIALIZADORA SA 
i IBERDROLA CLIENTES SAU de conformitat amb els Plecs de clàusules administratives 
particulars i prescripcions tècniques, aprovats per la Resolució de Presidència núm. 6/2022, de 2 
de febrer de 2022 i publicats al perfil de contractant de l’entitat; 
 
Atès que, en data 27 de maig de 2022, es va procedir a la formalització dels pertinents contractes 
administratius de l'Acord marc, amb les empreses ENDESA ENERGÍA SAU, GAS NATURAL 
COMERCIALIZADORA SA i IBERDROLA CLIENTES SAU; 
 
Atès que, en data 14 de juliol de 2022, la Comissió Executiva del CCDL, va acordar adjudicar els 
dos lots del contracte basat del procediment derivat de l’Acord marc del subministrament de gas 
natural, amb destinació a les entitats locals de Catalunya (expedient 2021.04-A02) a l’empresa 
ENDESA ENERGÍA SAU, formalitzant-se el corresponent contracte, en data 30 d’agost de 2022; 



 
Atès que l’Ajuntament de Montcada i Reixac, en la sessió del dia 27 de setembre de 2022, va 
adoptar, entre d’altres, l’acord següent: Disposar l’adhesió de l’Ajuntament de Montcada i Reixac al 
contracte basat (Exp. 2021.04-A02) en l’Acord marc de subministrament de gas natural amb 
destinació a les entitats locals de Catalunya (Exp. 2021.04), per un termini de dotze mesos, des de 
l'1 d’octubre de 2022 fins al 30 de setembre de 2023; 
 
Atès que, en data 12 de juny de 2023, la Comissió de Presidència de l’ACM va aprovar 
definitivament la primera pròrroga de l’adjudicació dels lots 1 i 2 de l’Acord marc de 
subministrament de gas natural amb destinació a les entitats locals de Catalunya (Exp. 
2021.04.A02), per un període addicional de 12 mesos més, com a màxim, a comptar des de l’1 
d’octubre de 2023, el qual restarà acabat de manera automàtica en la data d’entrada en vigor del 
nou contracte d’adjudicació: 
 
Atès que els preus del contracte seran actualitzats, d’acord amb el què preveu la clàusula 23 del 
Plec de clàusules administratives particulars del procediment d’adjudicació de l’expedient 2021.04-
A02; 
 
Vist l’informe favorable emès pel servei de contractació i compres. 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Econòmica i de Recursos Humans  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i de Recursos Humans   celebrada el dia 22 de 
setembre de 2023, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 20 membres assistents a la sessió dels 21 
que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Disposar l’adhesió de l’Ajuntament de MONTCADA I REIXAC a la primera pròrroga del 
contracte basat (Exp. 2021.04-A02) en l’Acord marc de subministrament de gas natural amb 
destinació a les entitats locals de Catalunya (Exp. 2021.04), per un termini de dotze mesos, des de 
l'1 d’octubre de 2023, el qual restarà acabat de manera automàtica en la data d’entrada en vigor 
del nou contracte d’adjudicació. 
 
SEGON. Aprovar la contractació a l’empresa ENDESA ENERGIA SAU del subministrament de 
gas natural dels punts de subministrament (CUPS) de titularitat de l’Ajuntament de MONTCADA 
I REIXAC, ordenats per lot, que s’inclouen al contracte: 

 

LOT 1. CUPS del Lot 1 Baixa pressió 

 

Núm. CUPS TARIFA (*) Ubicació (opcional) 

1 ES0217010103948973RK RL.4 C/ MONTIU, 18 

2 ES0217010103738256VF RL.4 C/ FONT, S/N 

3 ES0217010103489833AF RLTB5 C/ BAIX SANT PERE, 15 

4 ES0217010103488133KD RL.2 C/ BAIX SANT PERE, S/N 

5 ES0217010103755866TE RLTB5 C/ DOCTOR BUXÓ, S/N 

6 ES0217010103755065NA RLTB5 C/ FRANCESC LAYRET, S/N 

7 ES0217010104022811SY RLTB5 AV. TERRA NOSTRA, S/N 

8 ES0217010104022911LZ RL.3 AV. TERRA NOSTRA, S/N 

9 ES0230010286885393VS RL.4 C/ JOAN MIRÓ, 13 

10 ES0217010103543760RE RL.3 C/ BONAVISTA, 17-19 



11 ES0217010210232293QL RL.4 C/ BONAVISTA, 17-19 

12 ES0217010103557467EK RLTB5 CAMÍ FONT FREDA, 3 

13 ES0217010103645007BT RL.2 C/ PROGRÉS, S/N 

14 ES0217010104136367FB RL.3 AV. DE LA UNITAT - C/ FONT 

15 ES0230010269888772RA RL.4 C/ PROGRÉS, 61 

16 ES0230010277096700ZF RLTB5 C/ TARRAGONA, 32 

17 ES0230010295710972YB RL.4 CTRA. N-150, KM 2.6 

18 ES0217010104136467BL RL.2 AV. DE LA UNITAT, S/N 

19 ES0230010275281005FR RL.4 C/ LLEVANT, 10 

20 ES0217010103489933FS RL.4 C/ BAIX SANT PERE, S/N 

21 ES0217010103965682SD RL.3 C/ NÚRIA, 73 

22 ES0217010104107752MP RL.2 C/ SANT RAMÓN, 3 

23 ES0217010104147774CX RL.4 C/ VIVER, 23 

24 ES0217010103499038NN RL.1 C/ BARCELONA CENTRE, 31 - 2º2º 

25 ES0217010103627699VB RL.1 C/ AIGÜES, 31 - 2º1º 

...    

*Tarifes RL.1, RL.2; RL.3, RL.4, RLTB.5 o RLTB.6 

 

LOT 2. CUPS del Lot 2 Alta pressió 

 

Núm. CUPS TARIFA (*) Ubicació (opcional) 

1    

2    

3    

...    

*Tarifes RL.1, RL.2; RL.3, RL.4, RLTA.5 o RLTA.6 
 
S’envia com a documentació annexa la relació de CUPS (documents Excel) que inclou totes les 
CUPS anteriorment relacionades a efectes d’evitar errades de transcripció. 
 
Així mateix, s’envia com a documentació annexa el formulari de dades (document Word) que 
inclou les dades del titular, les dades de contacte del receptor de les factures elèctriques i les 
dades de pagament. 
 
Les condicions econòmiques especificades per lots i tarifes són en tot moment les publicades a 
la pàgina web de l’ACM que deriven de les actualitzacions previstes en els plecs dels preus 
resultants de l’oferta adjudicada. 
 
Els preus del contracte seran actualitzats trimestralment, d’acord amb el què preveu la clàusula 
23 del Plec de clàusules administratives particulars del procediment d’adjudicació (Exp.2021.04-
A02). 

 
TERCER. Aprovar el document comptable d’autorització i disponibilitat de crèdit número 
12023000022723 per un import de 45.000,00 € (IVA inclòs) a favor de ENDESA ENERGIA 
S.A. (CIF A81948077) i a càrrec de la partida 641/92000/22102 - Gas Dependències / 
Equipaments, per cobrir les necessitats de subministrament de gas del quart trimestre de 2023, 
inclòs a la llista annexa amb referència núm. 12023001594. 



 
QUART. Aprovar el document comptable ADFUT número 12023000022724 per un import de 
600.000,00 € (IVA inclòs) a favor de ENDESA ENERGIA S.A. (CIF A81948077) i a càrrec de la 
partida 641/92000/22102 - Gas Dependències / Equipaments, per cobrir les necessitats de 
subministrament de gas des de l’1 de gener de 2024 fins el 30 de setembre de 2024, inclòs a la 
llista annexa amb referència núm. 12023001594. 
 
CINQUÈ. Notificar l’adopció d’aquest acord a l’empresa adjudicatària Endesa Energia SAU, i a 
l’ACM (preferentment a través d’EACAT) així com a la resta d’interessats que s’escaigui, i donant-
li els efectes de publicitat que siguin preceptius. 
 
2.5 APROVACIÓ DELS COMPTES GENERALS DELS PRESSUPOSTOS GENERALS DE LA 
CORPORACIÓ, DE L’EXERCICI 2022. 

La Sra. López explica la proposta: Els Comptes es van aprovar inicialment per la Comissió 
Especial de Comptes d‟aquest Ajuntament a la sessió del dia 20 de juliol de 2023, s‟han sotmès a 
informació pública pel termini de 15 dies sense que s‟hagi presentat cap al·legació, reclamació  ni 
suggeriment, i pel que se sotmeten a l‟aprovació per part del Ple de l‟ajuntament per trametre-les a 
la Sindicatura de Comptes. 
 
En relació amb l’expedient núm. 1/2023/CG, promogut per la Intervenció per a l’aprovació dels 
Comptes Generals 2022. 
 
Vist l’expedient tramitat dels Comptes Generals dels Pressupostos Generals de la Corporació, 
comprensius dels de l’Ajuntament de Montcada i Reixac i de l’Organisme Autònom d’Informació 
Local de l’exercici 2022. 
 
Atès que preparats els Comptes, aquests van ser dictaminats favorablement per la Comissió 
Especial de Comptes en la seva sessió del dia 20 de juliol de 2023. 
 
Atès que els Comptes Generals de l’any 2022 han estat exposats al públic durant quinze dies 
hàbils a comptar des de l’endemà de la publicació del seu anunci al Butlletí Oficial de la Província, 
i que en aquest termini no es va presentar cap al·legació, objecció ni reclamació contra els 
mateixos. 
 
Tenint en compte el que disposen els articles 208 i seg. del Text Refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Econòmica i de Recursos Humans  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i de Recursos Humans  celebrada el dia 22 de 
setembre de 2023, 
 
El Ple acorda amb l’abstenció del membre del grup municipal VOX (1) i amb 19 vots a favor, dels 
membres dels  grups municipals PSC-P (7), ECPMIR-C (5), ERC-AM (4), PP (1) i VIVIMIR (2), el 
següent: 
 
PRIMER. Aprovar els Comptes Generals dels Pressupostos Generals de la Corporació, 
comprensius dels de l’Ajuntament i de l’Organisme Autònom d’Informació Local de l’exercici 2022. 
 

3. ASSUMPTES DE L’ALCALDIA 
 
3.1. APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DEL NÚMERO DE REGIDORIES AMB DEDICACIÓ. 

Un cop llegida la proposta, s’inicia un torn de paraules dels representants dels grups municipals. 



 
El S. Hernández expressa:  En un mes s'han produït uns canvis en el govern municipal que dona 
la sensació d'estar donant bandades sense saber a on anar. El PP ja ens té acostumats a aquesta 
mena de pactes, sobretot amb el socialisme i, en aquest cas, semblava ja planejat des d'abans de 
l'estiu.  
Entenc que ja donaran compte als seus votants i a la ciutadania de Montcada sobre els seus 
companys de viatge. I a la resta de l'oposició, dir-los que es queden sols amb VOX.  El nostre vot 
serà l'abstenció. 
 
El Sr. Sánchez, portaveu del grup municipal ERC-AM, intervé: Nosaltres votarem en contra. Hem 
votat a favor tots els punts, que s‟han aprovat per unanimitat, pràcticament. Però, en aquest punt, 
votarem en contra, i això no vol dir que no reconeguem la legitimitat dels resultats electorals i que 
no els respectem, tot i que no eren els que nosaltres volíem i no ens agradin. Respectem la 
legitimat del PSC-CP i de la llista més votada a fer els pactes que considerin. Però, de totes 
formes, votarem en contra, perquè creiem que és una mala notícia per a Montcada i lamentem 
que de la mà del PSC-CP, el PP entri al govern d‟aquesta ciutat. Ho lamentem perquè considerem 
que Montcada és un poble de classe treballadora, de lluites compartides al carrer, i ens sap molt 
greu que el PSC-CP triï el PP per entrar al govern. El mandat passat, el PP no tenia cap regidor. 
Com dic, els resultats no ens agraden, no són una prioritat d‟ERC-AM, ja que nosaltres ens 
presentàvem per guanyar les eleccions, encara que crec que ja sabem que és molt difícil per 
nosaltres a Montcada. La nostra prioritat era formar un govern d‟esquerres, però el PSC-CP com 
sempre tria la dreta en aquest ajuntament, ja sigui CiU en el seu moment, en anteriors equips de 
govern, como ara el PP.  
La gent ens diu i ens comenta que s‟estranya, que quina sorpresa. La veritat és que a nosaltres no 
ens estranya. Es deia abans que s‟han donat bandades. Nosaltres, els que estem posats en 
política, i amb el que hem viscut aquests dies amb els anteriors plens, ja ho vèiem a venir. Quan el 
Sr. Zambrana es va abstenir en el ple d‟investidura per a que el senyor Bartolomé Egea fos 
Alcalde, ja ho vam veure clar. I, després, quan va haver un ple per incrementar-se els sous i el 
senyor Zambrana estava a la oposició, va votar a favor; per tant, nosaltres també ho veiem clar. 
La gent s‟estranya avui, però nosaltres ja ho vèiem clar. Tampoc ho van anunciar fins passades 
les eleccions espanyoles, perquè el PSC-CP fa aquestes campanyes del Sr. Zaragoza de la seva 
època: “Si tú no vas, ellos vuelven”, enfrontant-se amb el PP, i resulta que després, si tu votes al 
PSC-CP, el PP entra al govern d‟una ciutat com Montcada. Ja hem vist reaccions de militants del 
Partit Socialista.  
En tot cas, són les decisions que prenen i ja dic que no podem fer una altra cosa que respectar-
ho. Però, es van esperar a anunciar-ho passada La Diada, amb un discurs de l‟Alcalde que va 
durar una estona sense res a xiular i res a aplaudir i, amb una intervenció del representant de la 
Societat Civil, que a nosaltres ens va agradar força. Però, vostès es van esperar a tenir una Diada 
tranquil·la i unes eleccions espanyoles que els hi permeten fer un discurs de “si tú no vas, ellos 
vienen”, i el dilluns ens trobem un govern de PSC-CP amb PP a Montcada. En tot cas, des d‟ERC-
AM farem una oposició responsable, com hem demostrat votant a favor dels punts que hem cregut 
que eren positius per a Montcada. I farem una oposició fiscalitzadora i dura, però sent durs quan 
toqui i col·laborant quan toqui, com la nostra responsabilitat i el nostre compromís amb Montcada 
ens obliga.  
 
Laura Campos manifesta: Nosaltres també votarem en contra. Anava a dir, però no m‟agrada 
aquesta expressió, perquè em recorda a quan era petita i la mare i el pare et deien, “ja t‟ho vaig 
dir”. Però, es que ja ho vam dir. Ho vam dir al Ple d‟investidura, que hi havia aquest pacte 
encobert del PSC-CP i el pp, i vostès han mentit, directament. Que ens menteixin a nosaltres té un 
pas, perquè és el joc polític, però han mentit a la ciutadania, han mentit als seus votants i als seus 
electors. Sincerament, no em sorprenia perquè com vam dir al Ple d‟investidura, el PSC-CP 
sempre tria la dreta com a company de viatges. El 99 amb Convergència i, ara, amb el PP. Però, 
sincerament, pensàvem que no anaven a ser capaços de fer-ho, tot i que es veia a venir, com ha 
dit el Sr. Sánchez. Això significa, d‟una banda la traïció, la traïció del PSC-CP al seu electorat. La 



gent, a les eleccions municipals els hi va donar la seva confiança pensant que votaven un 
veritable partit d‟esquerres i progressista. Per tant, la traïció als seus votants. I el que suposa 
també aquest viratge a la dreta del govern municipal, a la ciutadania i a la ciutat.  
Però és que, a més a més, no és un pacte qualsevol. Us explicaré per què. A l‟estiu, el PSC feia 
una declaració d‟intencions, on tenien 3 prioritats en 100 dies. La neteja, la seguretat i la promoció 
econòmica. Les 3 prioritats del Partit Socialista les té ara el senyor Zambrana. No és un pacte 
qualsevol, perquè veritablement, li han donat vostès molt poder al PP. Tenen una presidència 
d‟àrea, que és la presidència de serveis, tenen a més la regidoria de Policia Local i de Promoció 
Econòmica, i una, que se l‟han tret de la màniga, que és la d‟Indústria. Ens preguntem a quina 
mena d‟acord hauran arribat vostès, perquè evidentment aquí hi ha tres ideologies completament 
diferents i antagòniques. O com a mínim dues, i ha una que encara desconeixem. Per exemple, 
què passarà amb Lafarge? Es posaran vostès d‟acord? Perquè aquí hi ha un membre de l‟equip 
de govern que ha donat el seu suport total i absolut a la plataforma antiincineració i jo no crec que 
el Sr. Zambrana, sent president de  l‟àrea de serveis, d‟on pengen Llicències i Medi ambient, 
estigui molt per la labor de continuar amb els recursos i amb els contenciosos que es van iniciar 
en els anteriors mandats. Què passarà si el dia de demà el PP fa com a la resta d‟ajuntaments i 
presenta una moció en contra de la llei d‟amnistia? Què passarà amb les polítiques de vivenda? 
Continuarem amb aquesta reserva del 30% d‟HPO en el nostre municipi? Regularem els lloguers 
en el nostre municipi? Perquè el PP no està gaire per la labor. Què passarà, per exemple, amb 
totes les polítiques feministes i LGTBIQ en el municipi? Què passarà amb les polítiques 
lingüístiques i amb la defensa del català? Tenim, de veritat, moltes incerteses, molts dubtes, però, 
especialment, molta preocupació.  
En la seva roda de premsa el Sr. Alcalde va dir “És el pacte per la estabilitat. Necessitem un 
govern de majories per solucionar els problemes i les preocupacions i que respon a la voluntat del 
canvi de govern que ha hagut a les urnes a les eleccions.” Anem per parts. Vosaltres diuen que és 
necessari un govern de majoria. Del 2015 al 2019, nosaltres vam estar governant en minoria, i es 
van aprovar tots els punts, a excepció de dos. I saben per què? Perquè es va fer política, es va 
dialogar amb la oposició, es van fer pactes i es van arribar a consensos. Ara, això costa. I, la 
veritat, és complicat i és un sobreesforç que s‟ha de fer, per tant, fiquem al PP i així ens estalviem 
tot el problema. Diuen que “és la voluntat del canvi expressat a les urnes”. Bé, jo no sé si els 
votants socialistes el que van expressar a les urnes va ser que vostès pactessin amb el PP, jo la 
veritat és que ho poso en dubte. 
Els hi torno a dir, depèn de la interpretació que vostès facin. És cert que el PSC-CP va guanyar les 
eleccions amb 3.839 vots, però també és cert que 5.362 persones van votar a ERC-AM i a 
ECPMIR per donar-li continuïtat a aquests vuit anys. Per tant, hi ha una altra lectura als resultats 
que vostès estan obviant i que no volen fer. El regidor de VIVIMIR va dir, que “el que uneix a les 
tres forces és la defensa territorial, el benestar de la població i un marc de defensa del 
municipalisme propi”. Sr. Ruiz, ja m‟explicarà que vol dir exactament això, perquè no hi ha ningú 
que entengui això del “marc de defensa del municipalisme propi”, només ho entenen vostès. 
I, el Sr. Zambrana, va dir, que malgrat l‟entrada del PP a l‟equip de govern amb Vivim i amb el 
PSC-CP, no s‟incrementava el pressupost respecte als sous i que estava encara per sota de 
l‟anterior equip de govern. Això no és veritat i els hi demostraré. A l‟anterior equip de govern hi 
havia un pressupost de 422.000€, aproximadament. Ara, són 418.000€. Però es que abans eren 
12 regidors amb delegacions. Ara, vostès en són 10. I, si fan una regla de 3, 420.000€ entre 10 
són 42.000€ de mitja per regidor. I, en canvi, abans amb aquesta regla de 3, aquests 422.000€ 
entre 12 regidors són 35.220€. És a dir, no menteixin i no enganyin, perquè, a més a més, aquesta 
diferència els hi durarà 3 mesos. Perquè, a 1 de gener de 2024 vostès ja hauran tingut la pujada 
de sou que van garantir i van blindar els propers quatre anys junts amb els pressupostos generals 
de l‟Estat. Per tant, no tractin a la ciutadania com si fos tonta o com si no sabés del que s‟està 
parlant.  
I, després a nivell organitzatiu. Tenen vostès una forma d‟actuar unilateralment, sense comptar 
amb els treballadors i treballadores que tira cap enrere. Ja els hi vam dir en el darrer Ple, ho 
tornen a fer. Han tornat a crear regidories duplicant el que ja es fa en unes altres. Amb quins 
tècnics ho faran? Amb quins recursos? És un profund desconeixement del que és la casa. Mouen 



regidories sense cap mena de sentit. Abans, Policia Local penjava d‟Alcaldia, per tant, l‟Alcalde o 
Alcaldessa era el màxim representant de la Policia Local. Ara resulta que, per a que ho pugui 
portar el Sr. Zambrana, ho passem a Serveis. Sr. Alcalde, està centrifugant gairebé totes les seves 
responsabilitats de l‟Àrea d‟Alcaldia. Més enllà de sortir en hores laborals a comprar tomàquets al 
mercat, si us plau, crec que s‟hauria d‟ocupar d‟aquelles responsabilitats que són d‟Alcaldia. I, el 
més greu, ho han fet sense consultar, creant incertesa a la plantilla, que encara no sap com 
quedaran les àrees i l‟organigrama. Diuen que és el pacte de l‟estabilitat. Doncs, més aviat sembla 
el pacte de la inestabilitat, el pacte de la irresponsabilitat i el pacte de la vergonya. Mirin, nosaltres 
estem a l‟oposició, però amb el cap ben alt i amb tota la dignitat. Però, jo crec que avui el PSC-CP 
i Vivim no poden dir el mateix. 
 
El Sr. Zambrana, portaveu del grup municipal del PP, intervé: Jo els suggereixo que, al seu 
currículum, posin que són tarotistes o vidents, a raó del que estan comentant ara, que el pacte ja 
estava tancat des d'abans d'estiu. No sé si vostès han tirat les cartes i han vist que el pacte estava 
ja escrit. En fi, en qualsevol cas, jo els convido a que, si vostès tenen un document que diu que 
aquest pacte ja estava escrit i signat, el portin aquí, per a tenir-ho damunt la taula.  
D'altra banda, Sra. Campos, amb tot el respecte que li professo, el mateix que vostè pensa de les 
meves sigles, penso jo de les seves. És la segona vegada que ens fa classes o ens dona notes de 
quins han estat els resultats electorals. Miri, vostè va perdre 740 vots des de les eleccions del 
2019 al 2023. I els senyors d‟ERC-AM van perdre 583 vots.  
És veritat que el Sr. Sánchez ha fet una al·lusió a que el pacte és legítim, i li agraeixo. El 2019, 
quan el PP no va tenir representació en aquest ple, no dic que van tirar coets ni petards, però 
segur que es van alegrar. Jo respecto els votants, tant de ECPMIR, com d'ERC-AM, com del PSC-
CP, com de VIVIMIR, com de VOX. Lícitament i legítimament, hem tingut la capacitat de poder 
presentar-nos, democràticament, per tal que els veïns de Montcada parlin. Ells han parlat 
clarament, traient-los a vostès vots. I, quina casualitat, mentre que l'anterior equip de govern va 
perdre 3 regidors, aquest actual pacte de govern ha guanyat 5: 2 el PP, 2 Vivim i 1 el PSC. Per 
tant, cal fer una lectura de les urnes.  
Francament, els ajuntaments no són propietat dels polítics, ni de les famílies, solament són 
propietat dels veïns de cadascuna de les ciutats. Per això, democràticament, tenen l'oportunitat de 
triar als seus representants cada quatre anys. El 2019, desgraciadament, no vam tenir 
representació i no va passar res. Els veïns de Montcada van decidir que el PP no havia de tenir 
representació institucional. I el 2023 han dit que sí, passant de 0 a 2 regidors, i vostès saben que 
pujar dos regidors no és fàcil avui dia. D'altra banda, Sra. Campos,  jo la veia amb més 
responsabilitat. Perquè vostè ha estat alcaldessa durant vuit anys.  
I bé és cert que a l'exercici 2015 i 2019 vostès van governar en minoria. Però, també és cert que 
del 2019 al 2023, ja es va buscar la majoria absoluta per a tenir un govern d'estabilitat a la ciutat, 
per tal que la ciutat continués avançant. Perquè aquí hi ha hagut una formació política que ha 
intentat buscar una estabilitat política. I li recordaré, Sra. Campos, vostè tenia quatre fórmules per 
a fer govern, sense comptar el PP. I vostè, Sr. Sánchez, amb mi ha tingut converses.  
Per tant, Sra. Campos, vostè ha tingut oportunitat de fer govern, però no ho ha aconseguit.  
Ara, legítimament, s'ha aconseguit un equip de govern que a vostès no els agrada. Sr. Sánchez, 
vostè deia que les forces d'esquerra són classes treballadores. I jo, què soc? Miri, porto treballant 
des dels 18 anys, porto cotitzats 24 anys a la Seguretat Social. Vostè no vingui a dir que el PP no 
som gent treballadora. I, finalment, és un pacte legítim i crec que vostès ho entenen. I és un pacte 
d'estabilitat. Perquè, saben què passa?, amb les seves actituds d'aquests dos últims mesos, estic 
convençut de que la ciutat no hagués avançat.  
 
El Sr. Iruela, regidor del grup municipal PSC-CP, expressa: Jo volia fer un aclariment amb el tema 
de la configuració d‟aquest equip de govern. En primer lloc, nosaltres vam guanyar les eleccions 
legítimament, perquè així ho va decidir la ciutadania. En segon lloc, ho diré públicament, perquè 
tothom tingui coneixement exacte de la situació i de la cronologia de les negociacions per formar 
govern. La nostra proposta inicial va ser oferir a ERC formar govern amb les mateixes condicions 
que teníem fins al moment. ERC no va voler.  



La qüestió és que l‟aritmètica no dona per a més. L‟aritmètica és 7+2 i no havia manera de poder 
aconseguir aquest número amb els equips de govern anteriors. Per una altra banda, la Sra. 
Campos va dir que en cap moment faria Alcalde al Sr. Bartolomé Egea; per tant, no hi havia res 
més a parlar, perquè la negociació hauria estat inútil.  
Abans del ple d‟investidura, ERC-AM, a través del Sr. Garrido, va fer una oferta d‟última hora que 
va ser inacceptable per a nosaltres. Per tant, el PSC-CP ha negociat sempre per donar estabilitat 
a aquest govern amb partits progressistes i d‟esquerra. La qüestió és molt fàcil, es pot governar en 
minoria, però fent una moció de censura, l‟oposició hauria tret fora aquest govern. Per tant, 
nosaltres per tal de donar estabilitat, per poder realitzar el nostre programa de govern, havíem de 
tenir una seguretat a l‟hora de governar i l‟hem tret a partir del PP.  
Però, les converses amb la resta de partits que conformen el govern va ser també per l‟altra 
banda, és a dir, va haver qui va anunciar que ja tenia un pre-acord amb Vivim i amb ERC per 
continuar governant. Per tant, els números que teníem nosaltres eren els mateixos números que 
tenia la oposició de jugar si volia governar. Vull deixar clar que aquest equip de govern, el que ha 
fet és consensuar un govern per tal que tingui una estabilitat i donar una seguretat a l‟hora de fer 
realitat els projectes i els reptes que té Montcada. D‟una altra manera, hauríem perdut el temps. 
Per tant, així ho vam decidir.  
 
El Sr. Ruiz, portaveu del grup municipal VIVIMIR: Sra. Campos, respecte el tema del 
municipalisme, és una opció política com una altra qualsevol. Per fer un resum. Vostè, a dos 
mesos de la convocatòria d‟eleccions va treure una mena de barret de mag amb un projecte que 
deia “Montcada diu prou”, en el que hi havia un llistat de greuges que patim a Montcada. Ha 
governat vostè vuit anys, i mai havíem tingut aquesta oportunitat per poder tenir un govern on 
participi el municipalisme aquí a Montcada i Reixac.  
Aquest pacte és tan democràtic com un altre: Sr. Sánchez i Sra. Campos, vostès també optaven a 
crear un govern amb el PP. Vostès han tingut fins l‟últim moment del ple, la opció de poder formar 
govern municipal. Només vull dir, el temps donarà o traurà raó, ja ho veurem. Però pot tenir ben 
clar que aquí hi ha un govern transversal, que pretén ser modern i que, evidentment, estarà al 
servei, sempre, de Montcada i Reixac i de la ciutadania, com no pot ser d‟una altra manera.  
Però pot tenir ben clar que aquí hi ha un govern transversal, que pretén ser modern i que, 
evidentment, estarà al servei, sempre, de Montcada i Reixac i de la ciutadania, com no pot ser 
d‟una altra manera. Però ja li dic, això és un govern transversal i d‟estabilitat, i com dic, 
municipalista en una de les seves vessants.  
 
El Sr. Alcalde indica: Fem un torn de paraules i tanquem el punt. D‟acord? 
 
El Sr. Sánchez intervé: Vaig per ordre i demano disculpes a la ciutadania, perquè com he dit, 
farem una oposició responsable dels temes del dia a dia, de la gent de Montcada i de la visió 
estratègica que necessita aquest ajuntament. Jo crec que la política és pedagogia i no cal fer 
safareig, però obro un parèntesi per rebatre al Sr. Zambrana.  
Hi ha una part de la seva intervenció que, realment, és genèrica. Jo he començat dient que 
respecto la legitimat dels votants i respecto les decisions que prengui cada organització. I vostè 
això, ho parlat en genèric, dient que l‟ajuntament no és de ningú. Està rebatent vostè coses que jo 
no he dic. Llavors, clar, es fa difícil d‟interpretar. Parla molt bé, fa un bon discurs, però no sé què 
està dient vostè de “joc de cartes”. El “Joc de cartes” el deixo per a vostè, que és on va concursar. 
Jo no tinc cartes per saber què havien negociat o què havien signat vostès.  
Evidentment, no hi havia cap acord, però nosaltres veiem clar com havia anat. Quan vostès voten 
incrementar els sous de l‟equip de govern, està clar que vostès entren al govern. I nosaltres ho 
veiem clar, encara que ja sabem que no hi havia res signat. I que hem parlat amb vostès? Clar, sí 
que hem parlat amb vostès. Miri, ERC-AM ha parlat amb tothom menys amb VOX. I amb VIVIMIR 
tampoc hem parlat, perquè hem delegat en ECPMIR parlar amb VIVIMIR. Segurament, va ser un 
error que no parléssim amb ells.  
Amb VOX no hem parlat perquè no tenim res a parlar. És veritat que tampoc tenim una pell molt 
propera amb el candidat de VIVIMIR, perquè això és així, però en política has de ser responsable, 



i has de tenir capacitat per parlar amb tothom. En aquest cas no ho vam fer perquè ho vam 
delegar en ECPMIR. 
 Posats a fer safareig, avui m‟han dit: “El portaveu del PP diu que té missatges o converses amb 
nosaltres”. Jo m‟he mirat els missatges que ens vam enviar amb vostè per trobar-nos per parlar. I 
vostè, entre que estava gravant “Joc de cartes” i estava de vacances, ens donava mitja hora per 
quedar. I, la meva resposta era, “gràcies, no cal forçar res”. Després, al final, ens vam trobar i no 
va ser per parlar d‟una entrada de govern, va ser per parlar d‟una investidura, que era la nostra 
primera opció que teníem de fer un govern d‟esquerres.  
I, al senyor Iruela, jo li agraeixo la sinceritat i no li desmentiré res; és veritat, vostès ens van oferir 
a nosaltres la possibilitat d‟entrar a govern com a primera opció, i no era la nostra primera opció.  
I jo, li agraeixo que vostè ho digui, tenen tota la legitimitat de fer-ho. I nosaltres, els hi vam dir que 
no eren la nostra primera opció i, per tant, els hi vam dir que no.  
Però, també van dient que “per culpa del Jordi, han pactat amb el PP”. Això a mi m‟ha arribat.  
En tot cas, a ERC-AM la nostra primera opció era guanyar les eleccions, evidentment. Però ja 
sabem que l‟aritmètica és la que és. Però, ja som conscients de quins són els resultats i després, 
hem de parlar i ens hem d‟entendre. Dit això, nosaltres apostàvem per un govern de continuïtat 
d‟un govern d‟esquerres. No ha estat possible; doncs, ja està, nosaltres ho lamentem. Però, la 
prioritat d‟ ERC-AM era aquesta i, si no pot ser, estem a la oposició, no estem al govern. En canvi, 
la seva prioritat ha estat el poder. La seva segona prioritat era pactar amb ERC-AM, i la tercera 
era pactar amb el PP. Això han fet i tenen tota la legitimitat de fer-ho. Però, a ERC-AM, estar en el 
poder no és la nostra prioritat. Sí que ens presentem i tenim un compromís amb la ciutadania 
d‟assumir responsabilitats, i això, al govern es pot fer més, però ho farem des de la oposició. 
 
La Sra. Campos manifesta: Un parell de coses. No vull, com deia el Sr. Sánchez, fer gaire 
safareig, però sí que s‟han dit coses que no són certes i les voldria matisar. En primer lloc, Sr. 
Zambrana, em sembla perfecte i me n‟alegro que no li agradin les nostres sigles, m‟amoïnaria que 
fos el contrari; en això coincidim, com bé ha dit, no ens agraden les sigles del PP. I jo no donaré 
lliçons, però vostè no em doni classes ni lliçons de responsabilitat i no em digui què és i què no és 
ser responsable. Evidentment, vam parlar amb vostè, igual que vam parlar amb Vivim; però, amb 
una intencionalitat completament diferent.  
Perquè la nostra primera prioritat, a més a més de guanyar les eleccions, com han dit des d‟ERC-
AM, era donar-li continuïtat al govern de coalició i tenir quatre anys més per acabar tots aquells 
projectes que havíem iniciat, però ens han faltat quatre anys. Amb la Covid, l‟anterior mandat es 
va fer curt. I jo no vaig buscar l‟estabilitat ni la majoria el 2019, va ser expressada en les urnes i va 
fer que poguéssim sumar ERC-AM i ECP sense haver d‟incloure ningú més en el pacte de govern. 
Així que sí, evidentment, vam parlar amb vostè, però no amb la intenció de posar-lo a l‟equip de 
govern, sinó amb la intenció que tinguéssim la seva abstenció per al Ple d‟investidura, per poder 
revalidar l‟Alcaldia i poder donar continuïtat a tots aquests projectes. Sr. Iruela, no vam publicar 
res, però la mateixa nit electoral va començar a córrer una fotografia de quins possibles pactes 
podien haver-hi en el municipi de Montcada.  
Per tant, no és veritat que nosaltres anunciéssim cap preacord amb Vivim, entre altres coses 
perquè amb Vivim, només vam seure una vegada, i cal dir, i haig de reconèixer, que va ser una 
reunió que va ser llarga, fructífera i vam veure que teníem molts punts en comú, que podíem 
arribar a acords i que ens podíem arribar a entendre. Per tant, no digui que va ser un preacord, 
era un “pactòmetre” que estava en tots i cada un dels diaris de Catalunya, fins i tot a la pàgina de 
TV3. Tan sols havies de ficar el teu municipi.  
I acabo, Sr. Ruiz, dient-li, què vol dir que per fi és un govern on es pot fer municipalisme? Què es 
fa en un govern local? Què es fa en un ajuntament? Es fan polítiques locals, es fa municipalisme, 
és l‟essència del municipalisme. Si això fos un govern parlamentari, faríem política parlamentària; 
però estem en un ajuntament i fem municipalisme i fem polítiques locals. 
 
El Sr. Zambrana, per al·lusions, expressa: Sr. Sánchez, ha dit que no volia fer safareig, però se li 
ha quedat curt l‟ABS del cotxe, perquè la frenada se li ha anat de les mans. Vostè ha fet referència 



al famós “Joc de cartes”, que sí, a la meva empresa vam tenir la sort de participar. I miri, vam 
perdre, però no passa res, ja que va ser una experiència més.  
D‟altra banda, no sé si vostè estava al cas de les conversacions que jo mantenia amb la Sra. 
Campos.  
Respecte al tema de les vacances, li dic que aquestes vacances han estat després de tres anys 
sense vacances amb el meu fill de 10 anys i era el regal de la comunió. I, ja que vostè no vol 
entrar en temes personals, jo li aclareixo a vostè i a tota la ciutat de Montcada.  
Per últim, aquesta segona reunió no es va poder portar a terme, no perquè estigués de vacances, 
ni per “Joc de cartes”. Jo vaig parlar amb la senyora Campos i li vaig dir que era una qüestió de 
temes personals. Li vaig dir, Sra. Campos? Digues-ho clarament. Era una situació familiar bastant 
complicada i delicada. Per tant, si no es va produir la segona reunió, va ser perquè vostès no van 
voler posposar-la, no diguin que el PP no va voler fer una segona reunió. 
I Sra. Campos, vostè ha dit que els hi han faltat quatre anys per continuar amb la projecció de 
govern dels últims vuit anys. Vostè diu que demanava el suport del PP en l‟abstenció, però és que 
ni tan sols ERC-AM li va donar suport a la investidura, per tant, com volia demanar l‟abstenció del 
PP? Simplement, aclarir això. 
 
La Sra. Campos exposa: No obriré un altre meló, per tant, no s‟amoïni, no donaré joc al fet que 
pugui haver-hi una altra rèplica. Jo crec que a la primera reunió, Sr. Zambrana, vam estar junts. És 
a dir, estàvem assabentats perfectament, perquè vam estar junts, els tres. Simplement, per aclarir 
això. 
 
El Sr. Alcalde conclou: Voldria comentar allò que ha dit la Sra. Campos dels números, els números 
reals per tancar el punt, sí que és veritat el que diu, però no compta que ells eren 12 regidors i 
nosaltres som 10. Amb les 12 dedicacions exclusives i parcials, i amb els imports existents al juny 
de 2023, la despesa que corresponia per l‟any 2023 era de poc més de 422.000 €.  
Amb les 10 dedicacions actuals i amb els imports aprovats pel Ple al juliol de 2023, la despesa 
que correspondria per al 2023 seria de poc més de 418.000 €.  Les matemàtiques, són clares. 
 
Vist el text vigent de l’article 75.1 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim 
local,  LRBRL, relatiu a les percepcions a què tindran dret els regidors; 
 
Atès el que disposa l’article 75 bis de la LRBRL, introduït per la Llei 27/2013, de 27 de desembre, 
de racionalització i sostenibilitat de l’administració local, en relació al règim retributiu dels membres 
de les corporacions locals, completat per la Disposició addicional vint-i-setena de la Llei 31/2022, 
de 23 de desembre, General de Pressupostos per a l’any 2023, en la que es fixa el límit màxim 
total que poden percebre els membres de les corporacions locals per tots els conceptes 
retributius; 
 
Atès el que estableix el nou article 75 ter de la LRBRL, introduït per la Llei 27/2013, en el que es 
limita el número de càrrecs públics de les entitats locals amb dedicació exclusiva. 
 
Atès que, de conformitat amb el que disposa l’article 75.2 de la LRBRL, els membres de les 
corporacions locals que desenvolupin els seus càrrecs amb dedicació parcial per realitzar funcions 
de presidència, vicepresidència o delegacions o desenvolupar responsabilitats que així ho 
requereixin, percebran retribucions pel temps de dedicació efectiva a les mateixes. Aquestes 
retribucions no podran superar els límits que es fixin en les lleis de pressupostos generals de 
l’Estat, i en l’acord de determinació dels càrrecs que comportin aquesta retribució s’haurà de 
determinar la dedicació mínima necessària per a la percepció de les dites retribucions; 
 
Atès que s’ha incorporat un regidor, amb dedicació exclusiva a l’equip de govern municipal, 
segons consta al Decret de l’Alcaldia 2239/2023, i atès que es considera convenient que la 
regidora que ostenta la delegació de Serveis municipals i espai públic tingui també dedicació 



exclusiva, la qual cosa ha de tenir el corresponent reflex en l’estructura de les regidories 
delegades amb dedicació. 
 
Atès que els imports de les retribucions i el nombre de les dedicacions aprovats pel Ple en sessió 
de 6 de juliol de 2023, amb l’increment de dues dedicacions exclusives i la disminució d’una 
dedicació parcial que es proposa, estan per sota dels límits establerts en els articles 75, 75 bis i 75 
ter de la LRBRL. 
 
Atès que en el Pressupost de l’any 2023 hi ha consignació suficient per atendre les despeses 
derivades d’aquest acord. 
 
Vista la proposta de l’alcalde i previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Alcaldia, celebrada el 
dia 22 de setembre de 2023. 
 
El Ple, amb 9 vots en contra, dels membres dels grups municipals ECPMIR-C (5), ERC-AM (4), 
 l’abstenció del membre del grup municipal VOX (1),  i amb 10 vots a favor, dels membres dels 
 grups municipals PSC-P (7), PP (1) i VIVIMIR (2), acorda el següent: 
 
PRIMER. Modificar el règim i directrius per les retribucions pels membres de la Corporació aprovat 
en la sessió del Ple de data 6 de juliol de 2023, pel que fa al número de regidories amb dedicació 
exclusiva i parcial: 
 
- 7 dedicacions exclusives, que corresponen una a l’alcaldia i sis a regidories delegades, i que 
suposaran l’alta a la Seguretat Social. 
-  2 Dedicacions del 75%, que suposaran l’alta a la Seguretat Social. 
-  1 dedicacions del 60%, que suposaran l’alta a la Seguretat Social. 
 
La resta de punts i apartats de l’estructura i règim retributiu dels membres de l’Ajuntament 
quedaran en els mateixos termes en què van ser aprovats pel Ple a la sessió de 6 de juliol de 
2023  
 
SEGON. El present acord entrarà en vigència des de la data de la seva adopció. 
 
TERCER. Publicar l’anunci corresponent a aquest acord al Butlletí Oficial de la Província i a la seu 
electrònica de l'Ajuntament de Montcada i Reixac, Portal de Transparència, en compliment del que 
disposen els articles 5 i següents de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a 
la informació i bon govern i 8 i següents de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, 
accés a la Informació i bon govern de Catalunya. 
  
4. RATIFICACIONS I ASSABENTATS 
 
Hom dona compte del Decret de l’Alcaldia núm. 2239/2023, de data 18 de setembre de 2023, amb 
la rectificació d’errades del Decret 2329/2023, de data 22 de setembre de 2023, el text del qual és 
el següent: 
 
“Vistos els Decrets dictats per l’alcaldia en matèria organitzativa, decrets de designació de membres de la 
Junta de Govern i tinents i tinentes d’alcalde,  núm. 1617/2023, de data 21 de juny, de designació de 
regidors i regidores amb delegació, i núm. 1656/2023, de 27 de juny de 2023, d’actualització dels 
nomenaments dels regidors delegats i les regidores delegades de les matèries i d’aprovació de 
l’organització de l'administració municipal executiva.  
 
Atesa la conveniència d’introduir algunes modificacions en aquesta organització per tal d’adaptar-la a 
l’actuació del govern municipal. 
 



Atesa també la conveniència de realitzar les modificacions i adaptacions adients en l’organització de 
l'administració municipal executiva, fruit del resultat dels primers mesos de feina i de les converses 
mantingudes amb diferents responsables municipals. 
 
En resum, i pel que fa a les modificacions que s’han de fer en aquest apartat consisteixen en el següent: 

- Policia Local, actualment a Alcaldia, es crea una regidoria delegada i passa a l’Àrea de Serveis 
- La matèria d’Assegurances, actualment a l’Àrea Econòmica i Recursos Humans, passa a l’Àrea de 

Serveis, Regidoria de Serveis municipals i espai públic, ja que està lligada a la matèria de 
responsabilitat patrimonial i danys. 

- Regidoria de Serveis de gestió i sistemes d’informació, passarà a anomenar-se Regidoria de 
Transformació digital, i tindrà competència sobre les mateixes matèries.  
Dintre d’aquest àmbit, les matèries de Gestió signatura digital personal empleat i polític de 
l’Ajuntament: TCAT. Usuaris i rols EACAT. Sol.licitud serveis AOC. Control accés i alarmes edifici 
av. Unitat 6, passen a una nova regidoria delegada, que es dirà Regidoria d’Atenció Ciutadana. 

- Es crea la regidoria d’Indústria dintre de l’Àrea Econòmica amb la voluntat de reforçar l’atenció a 
aquest sector tan important al municipi 

- La regidoria de Promoció econòmica es remodela i part de les funcions, passen a la nova regidoria 
d’Indústria per la seva estreta vinculació. 
 

Atès que és aconsellable que en cada moment de l'administració municipal executiva s’ajusti a la realitat de 
l’organització municipal, amb l’objectiu de poder fer una millor prestació dels serveis a la ciutadania. 
 
D’altra banda, l’estabilitat del govern municipal aconsella la incorporació de més regidors a l’equip de 
govern, pel que es designa el Sr. David Zambrana regidor delegat amb diverses atribucions i membre de la 
Junta de Govern Local, per tal de completar de manera positiva i eficient aquest equip.  
 
Aquesta incorporació precisa de fer alguns ajustos en les delegacions fetes per l’Alcaldia en els regidors i 
les regidores, per garantir que tots els delegats puguin desenvolupar les seves funcions de manera 
adequada i proporcionada a les responsabilitats que comporten.  
 
La designació de regidor delegat amb dedicació suposa el dret a percebre unes retribucions segons va 
acordar el Ple a la sessió de 6 de juliol de 2023; no obstant, les retribucions que comporta l’exercici del 
càrrec no podran ser efectives fins que el Ple de l’ajuntament acordi modificar l’estructura d’aquestes, ja que 
el número de regidors amb dedicació, està determinat en nou.  
La designació d’un regidor més amb delegació d’atribucions, implica l’augment del número de regidors amb 
dedicació en un regidor més, cosa que haurà d’aprovar el Ple de l’ajuntament, motiu pel que el dret a 
percebre la retribució corresponent no es generarà fins que el Ple de l’ajuntament no augmenti el número de 
regidories delegades amb dedicació. 
 
Atès que, de conformitat amb allò que disposa l’article 23.1 de la Llei 7/1985, i l’article 54 del Decret 
legislatiu 2/2003, la Junta de Govern Local s’integra per l’alcalde i un nombre de persones que tinguin la 
condició de regidor no superior al terç del nombre legal dels membres de l’ajuntament, i l’Alcaldia pot 
nomenar i separar lliurement els membres de la Junta de Govern, donant compte al Ple de l’Ajuntament. 
 
Atès que correspon a l’Alcaldia dirigir el govern i l’administració municipal, i per tal de portar a terme les 
funcions i les competències que la llei encomana als Ajuntaments, li correspon també designar els regidors 
que han portar a terme aquestes tasques de col·laborar amb l’Alcaldia en el govern i l’administració 
municipal, 
 
Atès el que disposen l’article 23 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, els 
articles 43, 44 i 45 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que s’aprova el Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les corporacions locals, l’article 9 de la Llei 40/2015, d’1  
d’octubre, de règim jurídic del sector públic, els articles 53.3 i 56 del Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, aprovat pel Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, i el Reglament orgànic municipal, 
  
L’alcaldia, fent ús de les atribucions esmentades i les que l’atorga l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases de règim local, RESOL: 
 



PRIMER. Aprovar les següents modificacions en les matèries que s’indiquen del Decret 1656/2023, de 27 
de juny de 2023, en ordre a l’organització de l'administració municipal executiva: 
 
2. ÀREA ECONÒMICA I RECURSOS HUMANS 
2.05  Regidoria de Transformació digital,  amb les mateixes matèries que figuren al Decret 1653/2023, 
excepte Gestió signatura digital personal empleat i polític de l’Ajuntament: TCAT. Usuaris i rols EACAT. 
Sol.licitud serveis AOC. Control accés i alarmes edifici av. Unitat 6 
2.06  Regidoria d’Atenció Ciutadana  
- OAC. Atenció ciutadana amb caràcter general, amb les tramitacions, gestions i l’elaboració dels actes i 
dels documents encomanats. 
- Gestió signatura digital personal empleat i polític de l’Ajuntament: TCAT. Usuaris i rols EACAT. Sol.licitud 
serveis AOC. Relacions i gestions EACAT i FNMT. Control accés i alarmes edifici av. Unitat 6 
 
4. ÀREA DE SERVEIS 
4.01. Regidoria de Serveis municipals i espai públic. S’afegeix la següent matèria: 
- Assegurances municipals: vida, accidents, responsabilitat civil i patrimonial, danys als béns municipals, 
vehicles municipals, etc.    
4.05. Regidoria delegada de Policia Local. S’afegeix aquesta regidoria dintre de l’Àrea de Serveis  
 
La resta de matèries queden en els mateixos termes en què figuren al decret Decret 1653/2023, de 27 de 
juny de 2023. 
 
SEGON. 
- Designar el Sr. David Zambrana Lorenzo, regidor de l’Ajuntament, per a formar part de la Junta de Govern 
Local. 
- Cessar el Sr. Albert Carandell Luque com a membre de la Junta de Govern Local 
 
TERCER. Designar el Sr. David Zambrana Lorenzo 3r tinent d’alcalde, en la seva qualitat de membre de la 
Junta de Govern Local. 
 
QUART. Designar com a regidors delegats i regidores delegades de les matèries que s’hi indiquen, els 
membres de l’ajuntament següents: 
 
2. ÀREA ECONÒMICA I RECURSOS HUMANS 
Presidenta  de l’Àrea Econòmica i Recursos Humans: Sra. Nani López Sola 
2.04. Regidor delegat Promoció econòmica, Sr. David Zambrana Lorenzo 
2.05  Regidor delegat de Transformació digital, Sr. Rafael Ruiz López 
2.08. Regidor delegat d’Indústria: Sr. David Zambrana Lorenzo 
2.09  Regidor delegat d’Atenció Ciutadana, Sr. Rafael Ruiz López 
 
 
4. ÀREA DE SERVEIS 
President  de l’Àrea de Serveis i de la Comissió informativa:  Sr. David Zambrana Lorenzo 
4.05. Regidor delegat de Policia Local. Sr. David Zambrana Lorenzo 
 
La resta de les delegacions romandran en la mateixa forma que figuren al Decret 1653/2023, de 27 de juny 
de 2023. 
 
CINQUÈ. Aprovar que el Sr. David Zambrana Lorenzo tindrà dedicació exclusiva a l’Ajuntament de 
Montcada i Reixac, amb dret a percebre les retribucions econòmiques corresponents aprovades pel Ple de 
l’Ajuntament. 
El regidor Sr. David Zambrana Lorenzo, designat amb dedicació exclusiva romandrà d’alta en el règim 
general de la Seguretat Social, assumint la Corporació el pagament de les quotes empresarials que 
corresponguin. 
No obstant, aquests drets a percebre retribucions i a ser donat d’alta a la seguretat social no seran efectius 
fins la data en la que el Ple de l’Ajuntament aprovi afegir un lloc de regidor amb dedicació en l’estructura 
aprovada pel dit òrgan en sessió de 6 de juliol de 2023. 
 



SISÈ. Donar compte al Ple a la propera sessió que celebri, i publicar aquestes designacions en el Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona, i a la seu electrònica de l'Ajuntament de Montcada i Reixac, al Portal de 
Transparència, en compliment del que disposen els articles 5 i següents de la Llei 19/2013, de 9 de 
desembre, de transparència, accés a la informació i bon govern i 8 i següents de la Llei 19/2014, de 29 de 
desembre, de transparència, accés a la Informació i bon govern de Catalunya”.  

 
Donada compte de l’anterior Decret, el Ple en resta assabentat 
 
 
5. MOCIONS 
 
5.1 MOCIÓ PER SOL·LICITAR UN PLA INTEGRAL D’ASFALTAT I ADEQUACIÓ EN ELS 
CARRERS DEL BARRI DE TERRA NOSTRA, AIXÍ COM UN PLA D’ACTUACIÓ A NIVELL 
MUNICIPAL. 

La Sra. Campos exposa: Avui, nosaltres fem un cordó sanitari a VOX per relegar-los a la 
marginació i a l‟ostracisme dins d‟aquest ple i emplaço la resta de grups municipals a què facin el 
mateix. 
 
El Sr. Alcalde expressa: Regidor de VOX, si us plau, vol presentar la moció? 
 
El Sr. Hernández explica: Simplement, la moció es basa en intentar minimitzar els danys i els 
aspectes negatius de les obres de Terra Nostra. És a dir, intentar minimitzar aquests danys, 
asfaltant la part de la Riera de Sant Cugat, que ja havia estat pavimentada, però per la deixadesa 
s'ha anat deteriorant. 
També, tractar de minimitzar el dany que se li fa al Carrer Antoni Pujades amb l'augment de 
trànsit, i que, a més, té un asfalt precari.  
La moció l'única cosa que pretén és això, minimitzar els danys de l'obra que es va fer en l'anterior 
govern. 
 
El Sr. Ruiz indica: El vot de VIVIMIR en aquest cas serà en contra, perquè considerem que 
aquesta planificació ja s‟està duent a terme per la mateixa regidoria d‟urbanisme. 
 
El Sr. Zambrana intervé: Una puntualització, ara tenen el problema que el PP està al govern i no 
podran preguntar al mateix govern. I, en aquest cas, no podran anar a la cua del que nosaltres, 
prèviament, hem avançat en el mes anterior. Si vostè es llegeix les respostes a les preguntes que 
vam formalitzar en el ple anterior, van en la línia de la moció que vostès han presentat. I un 
suggeriment, preguntin abans de presentar una moció, perquè es poden enxampar els dits, tal 
com els ha passat en aquesta moció. Per tant, el nostre vot serà en contra. 
 
El Sr. Sánchez manifesta: Nosaltres ens sumem a la proposta que han fet des d‟ECPMIR i ens 
abstindrem de debatre aquesta moció i qualsevol intervenció de VOX. Està bé que ho parlem 
abans i mirem quina política hem de fer en aquesta situació i, en tot cas, en el torn de preguntes, 
em referiré a Terra Nostra dirigint-me al regidor d‟urbanisme. 
 
El Sr. Iruela expressa: Jo estic una mica en la línia de la Sra. Campos. Però, ho teníem preparat i, 
per tant, li contestarem al Sr. Hernández. Pot ser que li doni la raó pel que fa a la neteja del 
municipi, ja que no ha estat la més adequada. Però el que comenta de l‟aprovació del text refós 
del pla de millora urbana de la zona 15 que, segons vostè, es troba en l‟acta número 20220630 del 
ple ordinari del mes de juny de 2022, és incorrecte. El que es va aprovar són les normatives 
urbanístiques de la zona 15, que són les que mesuren com desenvoluparem tot l‟àmbit. I això no 
va donar peu a cap actuació de les que vostè fa referència, això és un tema separat.  
Per tant, l‟insto a què abans de fer una moció, s‟informi abans. Li recordo, també, que les obres no 
les va realitzar aquest equip de govern, va ser l‟equip anterior, però, ja hem pres nota dels temes a 



corregir. D‟altra banda, vam realitzar un diagnòstic de l‟estat dels carrers i de l‟asfaltat. Per tant, ja 
hi treballem i marquem un calendari per a les actuacions.  
Respecte a la seva sol·licitud de què el Camí de la Riera de Sant Cugat sigui asfaltat, dir-li que 
s‟està estudiant, primer, la modificació del Pla General Metropolità. Això, ens donarà en una 
segona fase, els instruments de gestió, i en tercera fase, el planejament que s‟està redactant per 
fer el passeig final. Com ja sabem que això serà a llarg termini, estem estudiant la proposta 
d‟urbanitzar la zona que actualment és propietat de l‟ajuntament. També, parlarem amb tots per 
veure si modifiquem el Carrer Antoni Pujades, amb tots els grups i amb tots els veïns, i us anirem 
informant a tots com va progressant aquesta feina.  
Però deixi‟m que li digui que aquest equip de govern té una visió global de les necessitats del 
municipi, no només del barri de Terra Nostra. Sincerament, la seva moció ens sembla que és molt 
oportunista i està fora de lloc, ja que tot el que vostè demana s‟estava treballant i s‟està treballant 
des d‟aquest equip de govern, perquè s‟està fent una política continuista, amb una visió una mica 
diferent, però no dubti que això ja està en marxa.  
 
Vista la moció presentada pel grup municipal de VOX, el text de la qual és el següent: 

“El Grup Municipal de VOX a l'Ajuntament de Montcada i Reixac, atenint-se al que s'estableix el 
Reglament d'organització municipal, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, i del 
reglament orgànic del Ple Municipal, presenta la següent MOCIÓ, per al seu debat. 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Després de diversos anys en què s'ha fet poc o res en el manteniment urbà de la ciutat fins el 
moment previ a les eleccions municipals, són nombroses els carrers, voreres, passos de vianants i 
places que presenten un problema per als veïns i residents, que manifesten sovint el seu malestar, 
especialment en xarxes socials, en les que no hi ha dia sense una imatge d'un sot, esvoranc o 
tapa de clavegueram aixecada. 
 
Aquí portem un d'aquests problemes, concretament en el barri de Terra Nostra tractant-se del 
camí de terra situat al costat de la ribera de Sant Cugat, iniciant en el final de l'avinguda Riera de 
Sant Cugat i acabant al carrer Núria. Hem constatat que aquest carrer en un passat havia estat 
pavimentat i la seva deixadesa l'ha portat a les condicions les quals podem observar avui dia. 
 
En l’aprovació del “TEXT REFÓS DEL PLA DE MILLORA URBANA DE LA ZONA 15 DE TERRA 
NOSTRA DE MONTCADA I REIXAC 15” que es troba en l'acta número 20220630 del ple ordinari 
del mes de juny de 2022 es van realitzar unes obres que van obligar els veïns a usar el camí de 
terra anteriorment esmentat donat que es va prohibir entrar per l'av. Terra Nostra en direcció 
Nacional-150 i com a alternativa s'ha d'entrar per pel carrer Antoni Pujades convertint-la en una 
avinguda amb un percentatge molt més elevat de trànsit, sent una greu afecció que abans es 
repartia i descarregava entre aquest carrer i l'av. Terra Nostra. Cal afegir que aquesta via tampoc 
compta amb un asfalt en condicions i hi ha una clara degradació de la via per falta de 
manteniment. 
 
Els greuges que s'han produït i que els veïns ens han comunicat venen des de punxades en 
pneumàtics, picades en llunes per petites pedres, augment de trànsit en les zones interiors del 
barri, caiguda a la riera de Sant Cugat per falta de tanques de protecció i d'il·luminació, vehicles 
d'emergència i diversos autobusos anant en direcció contrària, augment de soroll i 
contaminació per pols en suspensió, accidentis/impactes en la corba del col·legi Mitja Costa 
considerada com a perillosa i que des de la seva construcció ja s'han hagut de canviar diverses 
tanques pel poc suport i la nul·la funció de seguretat que fan per al col·legi. El camí de terra del riu 
era conegut sobre tot pel passeig de veïns amb les seves mascotes i això s'ha reduït a mínims per 
molèsties, inseguretat i sobre tot que els gossos ja no poden anar sense tensió. 
 



Si nomenem tots aquests problemes, ocasionats per les obres fetes per l'anterior govern 
municipal, és perquè siguin conscients que es necessita una correcta adequació i la possibilitat 
d'obrir una comissió urbanística que busqui l'estudi dels successos que exposem. Constatem que 
es pot proposar i dur a terme amb voluntat política sent un benefici per als veïns millorant la 
convivència. 
 
ACORDS 
 
1. REALITZAR un diagnòstic urgent de l'estat actual de les vies de trànsit i carreteres de 
competència municipal amb la finalitat d'establir un calendari de les actuacions prioritàries, 
l'objectiu és elaborar un Pla d'Actuació que restableixi la seguretat i el trànsit adequat dins de les 
vies públiques afavorint els veïns i conductors que circulen pel nostre municipi. Atenent que és 
l'ajuntament qui ha de vetllar per atorgar un bon servei als barris és vital l'asfaltat. 
 
2. EXPOSEM que l'afectació ha suposat, concretament als veïns de la zona, pols en suspensió al 
pas dels vehicles que afecta les cases confrontants i a més que la zona era un lloc tranquil de 
passeig amb mascotes i ara és una via únicament transitable i perillosa. La qüestió ÉS 
CONDICIONAR-HO PER A MINIMITZAR l'impacte de l'anterior obra, no pretenem plantejar el 
tancament de la via perquè seria un error. 
 
3. SOL·LICITEM que el camí de terra sigui asfaltat, condicionat i mantingut per a l'ús tant de 
vianants, com de vehicles, on es garanteixi: bona visibilitat, seguretat i que no sigui deteriorat front 
els canvis meteorològics. 
 
4. SOL·LICITEM condicionar el carrer Antoni Pujades mitjançant asfaltat i reposició de mobiliari 
públic deteriorat amb urgència. 
 
5. INSTEM revisar mitjançant comissió l'impacte tant positiu com negatiu que ha ocasionat l'obra, 
realitzada per l'anterior govern, en el barri de Terra Nostra. 
 
6. INSTEM l'Ajuntament de Montcada i Reixac a implementar un Pla d'Acció per a la millora del 
manteniment de les vies públiques, senyalitzacions, elements de seguretat i mobiliari públic NO 
SOLS de la zona que tracta aquesta moció sinó que sigui extensible a tots els barris del municipi. 
 
7. COMUNICAR aquestes propostes a la corresponent Associació de Veïns en convocatòria 
pública amb l'assistència dels grups municipals, veïns i altres interessats.” 
 
Vista la moció presentada el Ple acorda NO APROVAR-LA, amb 19 vots en contra, dels membres 
dels grups  municipals PSC-P (7), ECPMIR-C (5), ERC-AM (4), PP (1) i VIVIMIR (2), i un vot a 
favor, del regidor del grup  municipal VOX (1). 

 
6. PRECS I PREGUNTES 
 
6.1. De la Sra. Sánchez: 
Volia explicar una cosa que va passar fa un parell de setmanes. Els ensenyaré una cosa, és una 
foto. Vull que la vegin, després si no, la hi passo perquè la vegin bé. Aquesta foto és de fa un any i 
és de quan vostès estaven governant. Realment, les fotos que vostès van pujar a xarxes socials, 
van parlar de la queixa, de la falta de previsió de l'ajuntament, de si aquesta era la imatge que 
volíem donar com a ajuntament. Doncs miri, aquesta foto és exactament igual que la que vostès 
van publicar però de fa un any, quan vostès governaven.  
Bé, la veritat és que no recordo cap post, ni vostès demanant disculpes, ni disculpes als veïns, ni 
que l'associació de veïns fes cap comunicat, responsabilitzant a la regidoria de Serveis 
Municipals. Miri, nosaltres des del govern hem estat 24 hores disponibles per a l'Associació de 



veïns de Can Cuiàs i per a la Comissió de festes. I, si em permeten una menció, s'ha parlat més 
de la neteja i del drac, que de les festes que han muntat. Nosaltres, hem estat en contacte amb el 
president de l'Associació de Veïns, se'l va informar del que havia passat i jo ara ho explicaré a 
vostès perquè ho sàpiguen. Va ser una falta de coordinació de l'empresa Foment. Ha estat un 
error humà, tots som persones i ens podem equivocar. I, en comptes d'anar a Can Cuiàs i després 
anar al Carrer Major, ho van fer exactament a l'inrevés. Ens estranya que en haver donat 
l'explicació i en haver-ho entès, hores després, l'Associació de Veïns pugés un post lamentant 
això i augmentant més el malestar dels veïns. 
Mirin, senyors d'ECPMIR, vostès han comunicat que ens han deixat un llegat. Que bonic, això de 
llegat. No parlen d'herència, parlen de llegat. Uns 300.000 euros per a evitar aquesta situació. Els 
pregaria que em diguessin en quin calaix ho han guardat. Perquè, ni els tècnics ni nosaltres, hem 
sabut trobar aquests diners. I, la veritat és que ens farien falta, sobretot per a començar tots els 
projectes que vostès han deixat sense fer. I, senyors d’ERC, la veritat és que si volen fer una 
oposició constructiva, i no destructiva, els pregaria que abans de publicar qualsevol cosa, 
contrastessin les notícies, així s'estalviarien de dir veritats a mitges, o rectificar els posts.  
I, finalment, ja que no em vull estendre molt més, lamento molt això del drac de Can Cuiàs, no 
entraré en perquè era aquí, quant valor tenia, i com va arribar el camió d'escombraries. Només 
vull oferir-los des de la Regidoria de Participació Ciutadana a totes les entitats de Can Cuiàs i a 
tots els veïns, realitzar un taller, al Centre Cívic, per a fabricar un nou drac, perquè l'any que ve 
puguem lluir-lo tots.  
 
6.2. Del Sr. Hernández:  
La primera pregunta seria si tenen previst corregir les perilloses incorporacions a l'Avinguda Terra 
Nostra entrant des de diversos carrers. Veiem que hi ha poca visibilitat, no hi ha miralls ni cap 
mecanisme que ajudi a la incorporació. La principal incorporació afectada seria el Carrer Sant 
Maria.  
 
6.3. Del Sr. Hernández:  
Una altra pregunta seria si tenen prevista la instal·lació de càmeres de seguretat en els punts 
crítics de la ciutat on es cometen més infraccions delictives a vianants com, per exemple, la 
pujada a l'estació de Montcada a Manresa.  
 
6.4. Del Sr. Hernández:  
Ens ha sorprès i els felicitem que hagin estat veloços en l'actuació en contra de la proliferació de 
rates en el municipi. Ens agradaria que ens mantinguessin informats de les actuacions sobre 
aquest tema.  
 
6.5. Del Sr. Hernández:  
En un altre ordre de coses, ens arriba una petició de diversos veïns, ja que fa uns mesos, un grup 
de 200 veïns van fer una instància preguntant per l’Skate Park que es vol posar a la zona verda. 
Demanaven un estudi sobre l'impacte de sorolls, ja que en altres poblacions la distància mínima 
és de 100 metres i aquí serà de menys de 25 metres.  
També, volen preguntar sobre la pèrdua de zona verda, ja que Montcada està per sota de zona 
verda per habitant. No s'ha tingut cap resposta i, per contra, es sent el rumor que el volen instal·lar 
ja. Tenim constància que aquestes instàncies van ser registrades el mes d'octubre de 2022 i 
sol·licitaríem que es doni resposta escrita. 
 
6.6. Del Sr. Hernández:  
Una altra qüestió seria que, ja que l'11 de setembre es va celebrar la Diada, tinc un prec per a 
aquest Ajuntament, i és que es faci una declaració institucional celebrada el 12 d'octubre, dia de la 
Hispanitat, i que es facin les comunicacions oportunes en xarxes socials, tal com es fan en altres 
ocasions festives, ja que cal respectar el sentiment d'aquesta ciutat cap a les celebracions 
comunes pròpies d'una ciutat espanyola i en festes de tota Espanya.  
 



6.7. Del Sr. Sánchez:  
Bé, tenia nou preguntes, però amb la intervenció dels assabentats de la Sra. Sánchez, al final, 
arrodonim, i seran 10. La primera pregunta és quina funció té rectificacions i assabentats.  
 
6.8. Del Sr. Sánchez:  
La segona pregunta és la de Terra Nostra, perquè he de dir que el Sr. Iruela, que ha dit que feia 
una política continuista i ha explicat l’itinerari que s’havia de fer per arreglar aquest problema, una 
mica ja m’ha respost el que volia preguntar. Perquè, certament, per fer unes obres, s’han d’ajustar 
al planejament i el que estem fent amb Terra Nostra és, després de fer aquest pla de millora, que 
suposava posar blanc sobre negre la normativa urbanística de la zona 15 de Terra Nostra, per 
evitar els problemes que hi havia de disciplina urbanística, de dubtes, de demanar llicències, etc. 
Per tant, vam fer aquesta feina i després vam iniciar i vam aprovar el que hi ha abans del 
planejament, precisament, entre d’altres motius, perquè hi havia unes afectacions de vialitat, ja 
que unes van pel Turó de Montcada, on hi havia previst una autovia, entre la Ferreria i el polígon 
Coll de Montcada, i això ho volíem eliminar. També per eliminar l’afectació del carrer Penedès i 
també per eliminar l’afectació de vialitat que hi ha a l’avinguda Riera de Sant Cugat, perquè hi ha 
20 metres d’afectació de vial, amb el que això implica de riscos d’expropiació, etc., i creiem que no 
és necessari que s’hagi de poder fer aquest planejament per poder fer aquestes obres. Perquè si 
no, ens trobem que quan l’Ajuntament dona llicències a un particular, mirem el planejament per 
veure què diu i s’han d’ajustar a aquest planejament. O ens trobem exemples, com el del carrer 
Consell de Cent de Barcelona, que es fan unes obres, amb les que jo estic totalment a favor, però 
que després hi ha un jutge que s’ho carrega dient que s’havia de fer amb una modificació de 
planejament previ. Doncs, aquí, si l’Ajuntament ha de fer una actuació a la Riera de Sant Cugat, hi 
ha una feina prèvia de fer una modificació de planejament, i això ja ho ha explicat el Sr. Iruela 
abans, per tant, em queda resolta aquesta pregunta de com estava la situació. Jo sóc el primer 
que penso, i a ERC-AM ho pensem, que s’ha d’arreglar aquell vial i, per tant, ens trobaran amb tot 
el suport per fer el manteniment que s’hagi de fer, però tenint en compte que s’ha de fer una 
modificació de planejament i que això avanci. Aquesta era la primera pregunta que ja s’ha respost 
amb la intervenció de la moció que s’ha presentat abans. 
 
6.9. Del Sr. Sánchez:  
La tercera pregunta és, s’han fet obres a la avinguda de la Unitat, davant de l’ajuntament 
pràcticament, s’ha tallat l’avinguda de la Unitat, que entenc que era per millorar les canalitzacions, 
pel subministrament d’aigua de boca o de clavegueram. No entro en això, segur que són obres 
pertinents i ben fetes. Però, sí que volia saber si s’han trobat amb el rec Comtal en aquestes 
obres, perquè jo he passat per allà, m’hi he fixat, i és realment on hi ha la traça del rec comtal, i 
volia saber si s’havia trobat el rec comtal o si s’havia informat a la Comissió de Patrimoni o com 
està el tema i quina previsió hi ha de convocar la Comissió de Patrimoni.  
 
6.10. Del Sr. Sánchez:  
La quarta pregunta és referent a les obres de Gallecs, que ja s’han acabat. Saber una mica si 
s’han recepcionat ja les obres i quina previsió de neteja i manteniment tenen. I també, saber l’estat 
de la morositat de les quotes que s’han passat. 
 
6.11. Del Sr. Sánchez:  
La quinta pregunta seria referent a les obres de carrer Quixot, que estan aprovades al pla 
d’urbanització i al pla de reparcel·lació, si es té previst aprovar unes quotes i una licitació 
d’aquestes obres. Ho dic també, perquè l’associació de veïns s’ha posat en contacte amb mi per 
saber com estaven aquestes obres.  
 
6.12. Del Sr. Sánchez:  
Respecte a la sexta pregunta, avui he rebut la resposta a la pregunta que es va fer en el Ple 
anterior, del centre comercial Can Cuiàs i la negociació per la seva conversió en un mercat, que 
em diuen amb la resposta que al setembre ho farien. Entenc que el setembre ja ha acabat i he 



rebut resposta avui, però en tot cas, em vaig oferir per col·laborar tant amb els contactes, tant amb 
el gestor del Punt de Mas Rampinyo, com amb la concessionària d’aquestes obres. Doncs, saber 
com evoluciona això. 
 
6.13. Del Sr. Sánchez:  
Respecte a la sèptima pregunta, tinc un dubte que, abans, la portaveu dels Comuns s’hi ha referit. 
Es tracta del tema de la modificació de planejament de la reserva del 30% per habitatge protegit. 
Tenint en compte que a Barcelona, s’han carregat aquesta reserva del 30% de les noves 
promocions i de les reformes per habitatge protegit i que a Montcada està aprovat, doncs, saber 
una mica quina intenció teníeu com a nou equip de govern i també saber quins resultats estaven 
donant. I també, entenc, que si Barcelona no és capaç d’aguantar aquesta mesura, complicat ens 
ho posen a Montcada. Jo crec que un lloc que té la capacitat de treure inversions com Barcelona, 
que s’anul·li això, a mi em sap greu i em fa especial vergonya, i espero que aquí s’aguanti o que 
es pressioni a Barcelona perquè ho faci, perquè, si Barcelona no exigeix un 30% d’habitatge 
protegit, serà difícil que aquí ho mantinguem. En definitiva, quin resultat havia donat la mesura de 
la modificació del 30% per habitatge protegit i quines intencions teníeu. 
 
6.14. Del Sr. Sánchez:  
Després, una queixa que hem rebut d’un punt crític de recollida d’escombraries, que és el Carrer 
Cimal, a la muntanyeta de Can San Joan, que hi ha un nucli de contenidors que és més petit, el 
camió no pot pujar, es recullen 3 cops per setmana i això és una problemàtica. En aquell punt, 
precisament, és també on vam aprovar fer una expropiació i un enderroc d’uns habitatges que 
segurament són també focus de conflictivitat. Saber com està això, si hem aconseguit aprovar 
l’enderroc i convertir-ho en zona verda, ja que això pot suposar una millora per a la muntanyeta de 
Can San Joan. 
 
6.15. Del Sr. Jordi Sánchez:  
Per altra banda, tinc una queixa, que no és un tema personal, però que m’afecta a mi, que és el 
Bicibox, ja que no funciona. Demano al regidor d’Urbanisme que fem aquesta pressió conjunta a 
l’Àrea Metropolitana, ja que si volem que la bicicleta sigui un mitjà de transport alternatiu per a 
tots, ha de funcionar.  No pot ser que cada dia el Bicibox de Montcada no funcioni, ja que podem 
anar a treballar amb bicicleta i treure cotxes de la via pública. No sé des de quan no funciona, però 
vaig tornar de vacances i ja no funcionava. 
 
6.16. Del Sr. Sánchez:  
Tinc una última pregunta. Hem aprovat un decret per designar advocat per la defensa de la 
concessió del centre d’animals de companyia de Barcelona. Volem saber quines directrius 
polítiques ens donarà aquesta advocadessa, en aquest cas, que és l’Elena Duran, per la defensa 
d’aquesta llicència. 
 
El Sr. Iruela respon: Jo li contestaré per escrit, ampliant-li la informació, però li responc una per 
una. L’avinguda Unitat no estava en el recorregut del Rec Comtal, per tant, no s’ha hagut de fer 
cap actuació ni paralitzar l’obra, però li ampliaré la informació.  
Després, hem de convocar la renovació de la Comissió de Patrimoni, per tant, hem de concretar 
una data per fer aquesta reunió.  
Respecte el tema de Gallecs, encara no està recepcionat, perquè falten un fils d’última hora que 
són els últims temes d’obra que s’han de matisar. A la Plaça Central, s’havia de fer un rebaix, 
perquè quan plogui no baixi tota la terra i envaeixi el carrer asfaltat, llavors, hem de pensar què 
fem amb aquella plaça. L’empresa que està executant l’obra està pendent d’acabar aquests fils 
per poder recepcionar l’obra.  
Respecte a les quotes del Carrer Quixot i de Gallecs, això està pendent. Com vostè sap, hi havia 
un problema d’un mur, que al final ja està resolt, perquè aquest senyor és propietari des d’abans 
del planejament del 76, llavors l’Ajuntament té l’obligació, com s’ha fet amb altres veïns, de fer-li la 



tanca. Hem fet una reunió i hem arribat a aquest acord, que no sé per què, aquest document, o no 
es va presentar o es va obviar en el seu moment.  
Respecte el tema del centre comercial a Can Cuiàs, estem mantenint converses amb la propietat. 
Ells faran un projecte. És a dir, el primer que han de fer és presentar aquest projecte, i a partir 
d’aquí farem tots els tràmits per a la legalització. Això ha sigut fa dues setmanes, però ja li 
ampliaré per escrit tota la informació.  
Respecte a la muntanyeta de Can San Joan, hem tornat a tenir un altre okupa. Ha sigut desnonar-
ne un i entrar un altre. Tot aquest tema és complicat i vostè ho sap, però buscarem una solució als 
contenidors.  
Respecte al Bicibox, no tenia constància de que no funcionés, esbrinarem a veure quan de temps 
fa que no funciona.  
I el tema de la gossera, Barcelona ha aprovat en el seu últim Ple les obres de la gossera, ha donat 
carta blanca, i nosaltres donarem curs a que la gossera tiri endavant.. 
 
6.17. De la Sra. Rodríguez:  
La meva pregunta és per quin motiu, tal i com ha ensenyat les fotografies la Sra. Sánchez, va 
haver aquesta falta de coordinació i de previsió en aquestes festes, que cada vegada són més 
multitudinàries. Respecte les fotografies que ha ensenyat de l’any passat, els serveis de neteja 
van arribar tard, però nosaltres ens vam posar en contacte amb la regidoria de Serveis Municipals, 
i van arribar bastant abans que aquest any. El problema d’aquest any és que el servei de neteja va 
arribar molt tard i era molt petit. Aleshores, tant l’Associació de Veïns, sobretot, com les 
companyes que porten la Comissió de Festes, van haver de netejar amb els seus propis 
productes. Quan a mi em van informar d’això, estaven plorant i tenien un atac d’ansietat de veure 
que havien de modificar el programa, un programa que ja estava publicat i se’ls havia permès fer 
totes les activitats, i es van haver de reubicar perquè les pistes estaven brutes, molt brutes. Elles 
estan treballant opcions de cara a que l’any vinent la gent reculli les taules i les cadires, però el 
tema de neteja toca als Serveis Municipals, no toca als veïns. Pensem que és un total despropòsit 
que, per xarxes socials, la responsabilitat s’hagi traslladat als veïns. Creiem que encara no hem de 
rectificar, en tot cas rectificaríem l’any que ve.  
Llavors, la pregunta és què passarà l’any que ve. De quina manera vostès preveuen que això no 
torni a passar, quines accions pensen fer. Perquè la resposta, de forma informal, que se li va 
donar a les companyes de Comissió de Festes era que el problema estava en que les pistes 
depenen de regidories diferents, la pista coberta és de la regidoria d’Esports i la resta d’espais 
depenen de la regidoria de Serveis Municipals i Espai Públic. Considerem que aquesta justificació 
només posa de manifest la manca de previsió i organització entre les regidories.  
D’una altra banda, respecte al tema del Drac, nosaltres els agraïm el tema del taller, però vull 
aclarir que no era una petita manualitat, era un capgròs que fa més de 10 anys que forma part del 
patrimoni del Centre Cívic de Can Cuiàs i, a més, formava part de totes les festes organitzades al 
barri. Pensem que és un despropòsit que els serveis de neteja, que els dies anteriors van arribar 
molt tard, justament el dia que fan la neteja, considerin que aquest Drac era deixalla i que, quan 
els representats de l’Associació de Veïns van intentar recuperar-lo per intentar restaurar-lo, va ser 
impossible. Ja que no es pot restaurar, agraïm la proposta de que es pugui substituir. Ja no serà el 
nostre Drac, però en tindrem un.  
 
6.18. Del Sr. Rodríguez:  
La nostra pregunta és pel regidor de Cultura, sobre les festes del turó Mare de Déu de Montcada. 
En primer lloc, opinem que és molt greu que aquesta institució es fonamenti en un marcat 
sentiment religiós, amb símbols i cerimònies de culte en una important part del programa. Sembla 
un programa d’altres temps o de ciutats on governa el PP i VOX. L’ajuntament és una institució 
laica i aconfessional, que no ha d'acollir, difondre ni associar-se a cap religió. Els actes religiosos 
han de ser totalment participats, organitzats i finançats pels seus fidels, mai amb recursos públics. 
Sr. regidor, si vol recuperar tradicions, que siguin sense distintius religiosos. Caldria recordar-li que 
la majoria de les festes populars són festes paganes, que l'Església se les ha apoderat, donant-li 



un simbolisme religiós. Què faran si altres religions o confessions volen celebrar actes culturals on 
s'integrin cultes? Seran recolzats per la seva regidoria? 
També, voldríem saber quin cost ha tingut, i per a celebrar i finançar aquest nou esdeveniment, 
d'on s'ha retallat o quina altra activitat s'ha anul·lat. Per a finalitzar, estem d'acord amb que se 
celebrin les festes del Turó, però sense capellans ni misses. 
 
El Sr. Carandell respon: A la pregunta, li respondré formalment per escrit, i només em centraré 
en el debat del tema religiós. La regidoria de Cultura i Patrimoni té com a objectiu promocionar la 
cultura popular i les tradicions de Montcada. Les festes del Turó són una de les festes més 
emblemàtiques, que estan lligades al castell de Montcada i a l’antiga ermita, que malauradament, 
ja no existeix. Bàsicament, celebrem la festa de la patrona a nivell cultural, una icona popular, 
sense connotacions religioses. L’ajuntament ha organitzat i ha finançat la part popular, i la 
parròquia de Santa Engràcia és la que ha organitzat l’ofici religiós. En aquest sentit, sempre està 
aquest debat del cicle festiu a la societat, que és molt lícit, però nosaltres hem d’entendre que les 
nostres tradicions venen de l’època romana i grega i arrosseguem aquest llegat cultural. Són part 
del nostre patrimoni com a comunitat col·lectiva, i nosaltres no ens posicionem cap a un sentiment 
religiós. Jo, per exemple, no sóc creient. Ara venen les festes de Nadal, que són unes festes molt 
marcades també pel tema religiós i que nosaltres celebrem pel tema cultural. Així que les festes 
del Turó s’han de viure d’una manera popular i com una icona cultural, a banda del sentiment 
religiós. L’ajuntament no ha finançat ni ha organitzat unes festes religioses. Per exemple, a nivell 
de Catalunya, ara s’han celebrat les festes de la Mercè a Barcelona. O un exemple clar on estava 
governant el vostre partit, En Comú Podem, és Sant Feliu de Llobregat, on va haver un canvi de 
govern i encara sort. Però amb aquest comentari, el que vull dir és que, a Sant Feliu de Llobregat, 
la Festa Major és festa patronal de Sant Llorenç, amb missa inclosa i on existien les autoritats.  
 
El Sr. Rodríguez puntualitza: L’acte organitzat per l’ajuntament i per la parròquia estava en el 
mateix programa de l’ajuntament; és el mateix programa, no estava per separat. 
 
El Sr. Carandell aclareix: Deixar clar que l’ajuntament organitza el programa de festes de manera 
coordinada amb les entitats, com és la parròquia de Santa Engràcia, que també fa un treball 
important a nivell de caritat social. La missa és organitzada per una entitat privada, que és la 
parròquia, l’ajuntament no finança res.  
 
6.19. De la Sra. Sampere. 
Nosaltres volíem saber quin és el calendari i la data de reobertura del Centre Cívic de La Ribera. 
Sabem que està tancat perquè hi ha hagut filtracions de goteres, ja venia passant des de fa 
temps. També, a l’època del Covid vam haver de tancar aquest centre per un tema de ventilació, 
però trobem que és un equipament que cada dos per tres està tenint moltes problemàtiques que 
fan molt complicat poder desenvolupar activitats allà dins, sobretot, les activitats que tenen a veure 
amb els nens. I bé, tenim el projecte de “Viu La Ribera”, que vostès van presentar abans de l’estiu, 
on es presentava tot un calendari d’activitats que es farien en dos anys amb la subvenció de l’Àrea 
Metropolitana de 800.000 euros i ens trobem que una de les finalitats era portar serveis al propi 
barri que s’havien de donar amb equipaments del barri. Si això ho deslocalitzem, que ara entenem 
que és necessari perquè no tenim allà un equipament, però ja sabem que amb el tema de les 
assegurances això es pot allargar molt de temps, realment, estem desvirtuant la subvenció i 
creiem que és una pena perdre aquests diners o no poder donar aquests serveis, que han anat 
molt bé amb aquesta subvenció. Per tant, volíem saber si hi havia una previsió d’obertura o de 
trasllat del Centre Cívic, o què podem fer per continuar donant aquestes activitats al barri. 
 
La Sra. Sánchez respon: T'ho faré per escrit, però no s'ha deixat de fer res, tot s'ha fet en 
equipaments prop de La Ribera. El “Viu La Ribera” s'ha anat a l’Associació de Veïns de La Ribera, 
que ens ha cedit l'espai i no s'està perdent res. Hem intentat des de la regidoria que no es perdés 
ni l'essència, perquè si ho traiem d'allà no val per a res, i que cap curs es perdés, és a dir, que 
s'està fent tot. La previsió per a obrir encara no se sap, potser un parell o tres mesos, però estem 



pendents de l'assegurança de la senyora de dalt. Nosaltres com a ajuntament, hem anat, hem 
sanejat, però té bastants deficiències. Llavors, s'està treballant en això, però l'edifici és el que és, 
vostès ja ho saben, ho han viscut, i estem treballant. Però, del Centre Cívic tots els cursos s'estan 
fent i “Viu La Ribera” està treballant al 100%. 
 
La Sra. Sempere indica: Hi ha dos que no s'estan fent, per diferents causes. Un perquè la 
treballadora no té la titulació. 
 
La Sra. Sánchez expressa: Clar, però llavors no és perquè nosaltres no vulguem ni l’ajuntament 
no vulgui. 
 
6.20. Del Sr. De la Torre 
Faré una pregunta, però vull fer una prèvia a la informació que ha traslladat la Sra. Sánchez fa un 
moment sobre el tema de les festes de Can Cuiàs. Evidentment que pot haver-hi 
descoordinacions i pot haver-hi errors quan participen diferents regidories i diferents actors. L'any 
passat, respecte al tema de la neteja de les festes de Can Cuiàs, es van coordinar l’Àrea d’Esports 
amb Serveis Municipals i Participació Ciutadana. Clar, vostè treu aquesta foto, que poden ser les 8 
del matí, però el servei començava a les 7 del matí. És possible que a les 8 del matí encara no 
s'hagués recollit. El que no vam fer nosaltres va ser acusar els veïns directament. El Sr. alcalde, 
en un post del seu perfil personal, acusava els veïns de l'Associació de Veïns. Jo no els 
defensaré, perquè ells ja tindran oportunitat de fer-ho com creguin oportú. I a més, com tot el 
procés ha estat un aprenentatge, vam fer una auditoria. Una de les coses que té el Plec actual i 
que és una millora substancial, són els serveis específics per a després del desenvolupament de 
les festes, que crec que és una millora important.  
 
6.21. Del Sr. De la Torre 
I ara, passo a la pregunta pròpiament dita, que em disculparan, ja que segurament és 
responsabilitat meva no saber a qui l’haig de dirigir, ja que els moviments que hi ha hagut em 
desconcentren una mica, però en tot cas van a Via Pública. En el primer trimestre de 2022, es va 
iniciar un procés de pacificació del barri de Can Sant Joan, amb la intenció clara de retornar les 
voreres als vianants. Com saben, hi ha un problema molt greu d'estacionament, però més que 
d'estacionament, el problema és de mobilitat de les persones en aquest espai públic. I es va iniciar 
un procés i un projecte. Es van prendre decisions com treure de la trama urbana als vehicles 
industrials, tots aquells de més de 3.500 Kg i més de 5 metres. També, es va decidir no col·locar 
pilons, per a no col·locar més obstacles a la via pública. I la fiscalització de l'espai va 
correspondre, correspon i, a més, amb una bona feina, a la Policia Local.  
Què passa ara? Que ens estan arribant queixes dels veïns, fins i tot alguna entitat en les seves 
xarxes socials ho ha manifestat, que hi ha una certa permissivitat, novament, a l'estacionament 
dels vehicles sobre la vorera i la pregunta és senzilla. Simplement, què pensa l'equip de govern, si 
mantindrà una actitud rígida i ferma per a facilitar la mobilitat de les persones en els barris 
complicats o el plantejament és diferent al que s'estava mantenint.  
 
El Sr. Alcalde respon: Ja li contestarem per escrit, però dir-li que la setmana que ve tenim una 
reunió amb l’Associació de Veïns i estem al damunt, ja que hi ha moltes queixes dels veïns. Unes 
són respecte a que els cotxes estan damunt de les voreres, unes altres són respecte a que es 
multen als cotxes que estan damunt de les voreres, i hi ha unes altres respecte el tema que no hi 
ha lloc per a aparcar. Per això, ho hem d'anar solucionant i, de fet, tenim una reunió la setmana 
que ve amb l’Associació de Veïns. 
 
6.22. De la Sra. Segovia 
Jo tinc una pregunta més curta i una altra una mica més extensa. La que és molt curta és en 
relació a la construcció de l’escola bressol. Simplement, saber si s'està complint el termini de 
calendari que hi havia en la construcció i si podem mantenir que a l'abril o al maig estaria ja 
construïda.  



 
6.23. De la Sra. Segovia 
La següent pregunta està relacionada amb l'activitat extraescolar de l’Escola El Viver. Hem estat 
en converses amb ells i per primera vegada han hagut de deixar de realitzar l'activitat extraescolar 
de piscina. Sí que és cert que no és un problema nou, ja estava passant quan nosaltres estàvem 
al govern. Una de les seves peticions era que la gestió a l'hora de rebre els cobraments 
d'extraescolar es fes des de l'ajuntament. El compromís nostre va ser que de cara a la nova 
empresa gestora, buscaríem la manera de poder-ho solucionar i poder fer més factible i més 
amable la participació de l'activitat de la piscina. Simplement, seria saber el per què no s'havia 
pogut arribar a cap acord amb l’AFA o amb les AFAs. En concret, aquesta és la que l'ha fet públic 
en xarxes socials, ja que per primera vegada en molts anys no es pot fer l'activitat extraescolar de 
piscina. Recordo, també, que des de la regidoria d'Educació es va posar una persona amb molta 
intenció de potenciar i facilitar les activitats extraescolars, que crec que va ser un gran assoliment, 
com segur que la regidora Sra. Moreno ha pogut veure. Una persona molt implicada des de 
l'equip. I és una pena, i volem saber per què, no s'ha pogut arribar a un acord per tal que aquest 
AFA pugui continuar realitzant l'activitat. Sabem que se li ha ofert el pagament de les activitats en 
dues vegades, però el fet ja no és aquest, i segur que sap del que li parlo, ja que ells es queixen 
de que han de recollir-lo i han de fer la transferència. I es tracta de famílies que treballen.  
Simplement, és un prec, per a veure si hi ha alguna altra manera de poder-ho solucionar. I, com ja 
li dic, va ser un dels nostres compromisos, posar-los totes les facilitats perquè aquests nens no 
deixin de participar en l'activitat extraescolar.  
 
6.24. De la Sra. Campos 
Primer, un aclariment, perquè sembla que ni vostè ni la senyora López han entès el que 
comentava del muntant del pressupostos dels sous. Precisament, el que vostè ha dit és just el que 
jo havia dit. La despesa de l’anterior equip de govern eren 422.000 euros. Actualment, és de 
418.000 euros. Tenint en compte que a l’anterior govern hi havia 12 regidors amb dedicacions i 
ara hi ha 10. Per tant, si es fa la regla de tres bàsica i senzilla, el que dona és que, 
proporcionalment, la mitja de sou per regidor era molt més baixa, tot i havent 12 regidors, que no 
ara que hi ha 10. I que, a més a més, s’augmentarà, any rere any, durant aquests 4 anys del 
mandat. Però, el que vostè ha dit eren just les mateixes xifres que havia donat jo.  
 
6.25. De la Sra. Campos 
Per altra banda, tinc una pregunta que acaba en un prec. En els darrers dies hem sabut que l’Àrea 
econòmica ha enviat un correu als administradors dels polígons dient que a partir de l’1 de gener 
del 2024 es deixaran de renovar les juntes de conservació i els convenis econòmics amb les 
juntes de conservació dels polígons. Per qui no sàpiga el que és això, us ho explico molt ràpid. 
Són uns convenis econòmics que es van iniciar als anys 80 gràcies als quals les empreses dels 
polígons del nostre municipi es feien càrrec de la neteja, del consum i del manteniment de 
l’enllumenat, de les petites reparacions diàries, de la jardineria, entre d’altres coses; i que 
l’ajuntament aportava el 50%. És a dir, allò que hauria d’assumir l’ajuntament al 100%, amb 
aquest conveni econòmic es feia al 50% cadascú. Era una col·laboració público-privada molt 
beneficiosa per a les dues parts, però sobretot per a l’ajuntament. Perquè, torno a dir, l’ajuntament 
s’estalviava haver d’assumir el 100% del cost de totes i cada una d’aquestes despeses. Perquè a 
més a més, recordem, a Montcada hi ha 11 polígons industrials i sembla ser que l’equip de govern 
ha decidit que ja no signaran més aquests convenis i que, per tant, s’assumirà el 100% del cost de 
manteniment dels 11 polígons. Vostè són conscients de la gravetat d’aquesta decisió? De les 
conseqüències que pot tenir? Jo crec que no ho han calibrat i no s’han parat a pensar. Potser la 
intenció era posar contents als empresaris, que tampoc, perquè ara els hi explicaré per què no 
estaran contents. Amb aquesta decisió, l’equip de govern assumeix el 100% del cost de 
manteniment, és a dir, de la despesa de la llum, manteniment de l’enllumenat, de jardineria, de 
neteja, de reparació de voreres, d’asfalt de totes les carreteres, de les pintures de les marques 
vials. Fins ara, només assumíem el 50%, ara serà el 100%. Aquest equip de govern, sembla ser, 
si ningú em diu el contrari, renuncia a aquest 50% que aportaven els empresaris d’aquests 



polígons. Recordo, en tenim 11. No sé, potser m’he perdut alguna cosa aquests 8 anys 
d’alcaldessa i ens sobren els diners, perquè renunciem a aquest 50% i a aquesta col·laboració. 
Per a que us feu una idea, 3 exemples. El pressupost anual del polígon de La Ferreria del 2023 
són 209.000 euros; l’ajuntament, d’aquí, aporta 49.500 euros. El del Polígon de Foinvasa 125.000 
euros. D’aquests 125.000, l’ajuntament, aporta 31.900 euros. El del Pla d’en Coll 182.000 euros i 
l’ajuntament només aporta 39.000 euros. En 3 polígons, estem parlant de més de mig milió 
d’euros i n’hi ha 11. Imagineu l’envergadura d’aquesta decisió. Què farem ara? Assumirem el cost 
de tots els polígons? D’on traurem els diners, d’on traurem els recursos? Deixaran de pintar 
escoles, d’asfaltar carrers del municipi, d’arreglar voreres, per prioritzar els polígons? D’on trauran 
els diners? Es que, no podran fer front si no deixen de fer altres coses. A més a més, hem de ser 
conscients, l’ajuntament de Montcada només té com a recursos propis per a inversions, 1.900.000 
euros. I estem parlant d’11 polígons. I, amb quina plantilla es farà? Si, amb la brigada que hi ha, 
pobres, amb molts esforços arriben a fer totes les coses i les actuacions que s’han de fer en 
cadascun dels barris. Contractaran més gent per poder donar resposta a les empreses quan 
tinguin un problema el cap de setmana? Què passarà amb aquelles empreses que ja tenen 
contractades pels polígons pel servei de jardineria, de neteja, de manteniment. Aquests contractes 
van més enllà del 2024.  
Cal pavimentar carrers sencers, s’han de fer rotondes. Hi ha molta feina de despesa ordinària i 
petites coses, però després hi ha grans inversions que cal fer, com rotondes o inversions molt més 
urgents. Recordo que, només en un polígon, hi ha 120 voreres que s’han d’adequar per a 
persones amb mobilitat reduïda. D’on sortiran aquests diners? Doncs, ja us ho dic jo ara, no 
sortiran d’enlloc. Perquè l’ajuntament prioritzarà les actuacions a la ciutat abans que qualsevol 
polígon. Perquè, és lògic, i aquest era l’objectiu d’aquests convenis econòmics amb les juntes de 
conservació. I en què es traduirà això? Molt senzill, en una degradació dels nostres polígons 
industrials, que ara estan al 100% d’ocupació. Jo crec que han pres una decisió que en un principi 
es pensaven que anava a acontentar als empresaris, però que va en detriment dels interessos del 
municipi, dels interessos de l’ajuntament, dels interessos de la ciutadania i, fins i tot, en contra dels 
interessos dels mateixos empresaris. Així que demano, si us plau, reconsiderin aquesta decisió. 
Busquin un paraigües jurídic i, si no saben com fer-ho, preguntin a Gavà o a Barberà, que són 
ajuntaments on governa el PSC, per veure com ho estan fent ells. I renovin els convenis 
econòmics amb els polígons perquè, ja els hi dic, no podrem assumir mai tota aquesta despesa; 
sempre sortiran altres prioritats, com és lògic. Per tant, si us plau, reconsiderin aquesta decisió. 
 
 
6.26. De la Sra. Campos 
I ja, per últim, l’últim prec. El passat dia 5 de juliol vam entrar una instància, preguntant per una 
persona que estava a l’ajuntament, de forma habitual, diària, fent ús de les instal·lacions, fent ús, 
també, dels recursos, reunint-se i donant ordres a treballadors i treballadores, i preguntàvem quina 
figura política era i en qualitat de què aquesta persona estava a l’ajuntament. Efectivament, se’m 
va donar resposta, per escrit, el 21 de juliol i se’ns va dir que aquesta persona estava com a 
conseller de forma temporal, i que només es quedaria uns pocs mesos, fins que el nou equip de 
govern municipal socialista acabés d’aterrar a l’ajuntament. Passen els mesos i la situació segueix 
igual, i segueix donant ordres. El que passa és que ara ja s’ha trobat una fórmula creativa i 
imaginativa que és dir “l’alcalde m’ha dit que”, és a dir, indirectament, l’ordre la dona l’Alcalde. 
Doncs, aquesta setmana, ens hem assabentat que, des del 27 de juliol, aquesta persona està 
contractada com a assessor d’un grup metropolità a l’Àrea Metropolitana. Del Partit Socialista, 
serà, no? Doncs no, és assessor del grup metropolità de VIVIMIR. Tinc la documentació, perquè 
és pública, és oberta, és transparent i està a la pàgina de l’Àrea Metropolitana. A mi em sorprèn 
una mica, cadascú fa els acords que vol, evidentment. Ja imagino com va anar: “Vosaltres us 
quedeu amb les assignacions per assistència a la junta de portaveus, a les comissions, al plenari 
metropolità i nosaltres ens quedem amb el càrrec de confiança”. I, a mi, la veritat és que em 
sorprèn que Vivim hagi renunciat a tenir aquesta figura i aquests 57.000 euros de sou d’un 
assessor, però això ja és cosa vostra.  



Si us plau, facin bé les coses, deixin d’amagar una realitat que és evident. Aquesta persona és 
assessor de l’Ajuntament de Montcada, del senyor Alcalde, del grup municipal del PSC de 
Montcada i Reixac. No facin tripijocs amb altres institucions i amb altres administracions. Creïn la 
plaça d’assessor,  de càrrec de confiança. Perquè ho poden fer, perquè l’EBEP, que és l’Estatut 
Bàsic de l’Empleat Públic això ho contempla. Es pot fer. És un tema transparent i, com dic, estan 
legitimats i poden fer-ho. El prec seria, posin les coses en ordre, no amaguin més, no invisibilitzin 
aquesta figura, creïn la plaça de càrrec de confiança i no facin tripijocs ni dreceres en altres 
institucions.  
 
El Sr. Iruela respon: Jo li vull contestar a la Sra. Campos. Primer, el tema dels polígons. Ja li faré 
tot detallat i, potser, vostè mateixa es porta una gran sorpresa de com es gestionava tot això. Per 
tant, li passaré tota la informació. 
Respecte el tema de que no som transparents i que fem tripijocs. Primer, s’ha fet sempre amb tota 
la transparència del món. La casa i els sindicats tenen coneixement d’aquesta figura que vostè ha 
anomenat. A més, aquest senyor no ha donat cap ordre a cap empleat de l’ajuntament i, si no, 
demostri-ho vostè. 
Perquè, això és molt senzill, jo llenço aquí una acusació i s’escampa. Perdoni, però això no em 
sembla just d’una senyora política com és vostè. Per una altra banda, li diré que està fet amb tota 
la transparència del món, perquè si no, vostè no sabria ni el càrrec que té ni el sou que cobra. I, a 
més a més, parla del sou en brut, no parla de la retribució, que és el sou que queda. Per tant, li 
contestarem detalladament, però això és d’un nivell que jo pensava que vostè el tenia molt més 
alt.  
 
La Sra. Campos expressa: A sobre em renya a mi, està bé. Gràcies, Sr. Iruela. Jo no llenço 
acusacions. Fins que no hem tingut les coses clares, no ho hem expressat obertament. I sí, ja li 
demostraré les ordres que dona. 
 
Sense més assumptes a tractar, a dos quarts de nou del vespre, l’alcalde-president aixeca la 
sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 

 

VIST I PLAU        
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